
Протокол № 50 от заседание на Вeликотърновски общински съвет – 23.02.2023 г. 

 

1 
 

П Р О Т О К О Л № 50 

от петдесетото заседание на Великотърновския общински съвет, проведено 

на 23.02.2023 г. от 9.00 часа в Голяма зала  на Община Велико Търново. Присъствали са 

36 общински съветници. Отсъства Сунай Мунков. Присъстват Снежана Първанова – 

кмет гр. Дебелец, Димитър Събев – кмет гр. Килифарево, Кирил Ангелски – кмет с. 

Шемшево, Албена Беренска – кмет с. Беляковец, Иван Чолаков – км. наместник с. 

Малки чифлик, Йорданка Колева – кмет с. Ресен, Десислав Йорданов – км. наместник с. 

Хотница, Андрей Явашев – км. наместник с. Момин сбор. 

 

Заседанието беше открито от председателя на Великотърновския общински 

съвет – г-н Венцислав Спирдонов, който съобщи, че е налице необходимият кворум, за да 

започне своята работа.  

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Проектът за дневен ред е от 24 точки. 

 

1. Питане от Михаил Михалев – общински съветник, Вх. № 2771/06.02.2023 г. 

2. Отчет за изпълнение на Програма за управление 2019-2023 г. за 2022 г., Вх. № 

2763/30.01.2023 г. 

3. Доклад за изпълнение на Общия устройствен план на община Велико Търново за 2022 

г., Вх. № 2774/09.02.2023 г. 

4. Доклад за изпълнението на Плана за изпълнение на Стратегията за развитие на 

културата в Община Велико Търново 2020 – 2030 година за периода 1  януари – 31 

декември 2022 г., приет с Решение №795/23.12.2021 година на Великотърновски 

общински съвет, Вх. № 2777/10.02.2023 г. 

5. Програма за дейността на народните читалища в  община Велико Търново през 2023 

г.,  Вх. № 2789/10.02.2023 г. 

6. Промени по приходната и разходната част на Бюджета и СЕС към 31.12.2022 г. на 

Община Велико Търново, Вх. № 2776/10.02.2023 г. 

7. Одобряване на разчети на капиталови разходи за 2023 г., целеви разходи за 2023 г. и 

планирани инвестиции по процедури на План за възстановяване и устойчивост на 

Република България, Вх. № 2790/10.02.2023 г. 

8. Регистриране на разкритата и функционираща социална услуга „Асистентска 

подкрепа“ в регистър БУЛСТАТ, Вх. № 2778/10.02.2023 г. 

9. Предоставяне на безлихвен заем от фонд " Покриване на разходите за приватизация и 

следприватизационен контрол" към Общинска агенция за приватизация, Вх.№ 

2798/15.02.2023 г. 

10. Включване в Годишен план за приватизация  за  2023 година и откриване процедура 

за приватизация за 2023 година за общински нежилищен имот, с. Беляковец, Вх. № 

2799/15.02.2023 г. 

11. Включване в Годишен план за приватизация  за  2023 година и откриване процедура 

за приватизация за 2023 година за общински нежилищен имот, с. Ресен, Вх. № 

2800/15.02.2023 г. 

12.  Включване в Годишен план за приватизация  за  2023 година и откриване процедура 

за приватизация за 2023 година за общински нежилищен имот, с. Ресен, Вх. № 

2801/15.02.2023 г.   
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13. Възлагане на дейности на Регионален исторически музей-Велико Търново във връзка 

с учредено безвъзмездно право на управление върху имот – публична държавна 

собственост – Групова недвижима археологична културна ценност „Велика лавра“, гр. 

Велико Търново, Вх. № 2782/10.02.2023 г. 

14. Предоставяне на пасища, мери и ливади от ОПФ, Вх. № 2783/10.02.2023 г. 

15. Продажба на недвижим имот - апартамент, гр. В. Търново, Вх. № 2788/10.02.2023 г. 

16. Продажба на недвижим имот по реда на чл.35, ал.3 от ЗОС, с. Шемшево, Вх. № 

2787/10.02.2023 г. 

17. Публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижими имоти, гр. Килифарево, 

Вх. № 2781/10.02.2023 г. 

18. Публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижим имот, с. Малки чифлик, 

Вх. № 2784/10.02.2023 г. 

19. Публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижим имот, с. Момин сбор,   

   Вх.  № 2786/10.02.2023 г. 

20. Прекратяване на съсобственост чрез продажба, гр. Дебелец, Вх. № 2780/10.02.2023 г. 

21. Отдаване под наем на част от имот частна общинска собственост, с. Хотница, Вх. №   

2785/10.02.2023 г. 

22. Одобряване на задание и даване на разрешение за изработване на проект за подробен 

устройствен план - парцеларен план (ПУП - ПП) - за трасе на линеен обект на 

техническата инфраструктура , гр. Дебелец, Вх. № 2775/09.02.2023 г. 

23. Присъждане на Академична награда "Трети март" на Община Велико Търново за 

2023 г., Вх. № 2795/15.02.2023 г.  

24. Създаване на комисия (работна група) за събиране, обобщаване и конкретизиране на 

предложения за достойно честване Деня на обявяване въстанието на Асеневци в 

Търново за освобождаване на България и възстановяване на българското царство, 

Вх. № 2809/17.02.2023 г.  

 

Предлагам Предложение с вх. № 2794 от 15.02.2023 г. относно „Одобряване на 

финансова помощ за подпомагане на семействата на загиналите и пострадалите от 

земетресението в Република Турция и Сирийската арабска република“ да се включи като 

последна точка от дневния ред. 

Давам думата за изказвания по дневния ред. 

Г-н МИРОСЛАВ ТРИФОНОВ: Аз първо ще помоля много правилно да бъда 

схванат за това, което ще кажа! 

Изчетох внимателно на няколко пъти предложението на г-н Ван Бейлен 

относно парична помощ от страна на Община В. Търново за пострадалите в Турция и в 

Сирия и ми хареса. Хареса ми желанието за съпричастност, хареса ми призивът да се 

помогне на една съседна държава и на една друга, по-далечна, на хора, които са 

пострадали, които са в беда, но смятам, че дарението и дарителството е личен акт. Това 

първо. Винаги съм гледал с по-особен поглед на хората, които показват, че даряват, които 

застават пред камерите като дарители, които влизат в медиите като дарители. Не твърдя, 

че г-н Ван Бейлен е такъв, напротив. Аз зная, че не е такъв. 

Първо, от земетресението мина доста време. Много съм щастлив, че цяла 

България се включи с помощи, кой с каквото може и кой с колкото може в помощ на 
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пострадалите ни съседи и на сирийските граждани. Във В. Търново, в града и в Общината, 

дарителството беше на много високо ниво и продължава да е. Има отворен пункт, хората 

даряват кой каквото може, даряват и парични средства. Ние го направихме като група още 

в първите дни след земетресението, всеки кой колкото прецени и кой колкото може. 

Голяма част от приятелите ми също дариха кой колкото може; някои – средства, някои – 

дрехи и обувки. И пак подчертавам: дарителството трябва да е личен акт.  

Предложението за левче от всеки гражданин на общината е на пръв поглед 

добро. Първо искам една корекция, г-н Ван Бейлен - жителите на общината не са 70 000, 

а са 71 333 на база последното преброяване. Но не това е основата на изказването ми, 

разбира се. Ние, като общински съветници, сме призвани да управляваме парите на 

великотърновци. Когато вземаме решение за разходи, трябва да сме убедени, че голяма 

част от гражданите са съгласни. Аз си направих труда да говоря с мои познати, не само 

от близкия ми приятелски кръг, а и с познати. 90 % от хората ми казаха: „Защо не дадете 

от вашите си пари? Защо от общите, а не от вашите?“. И са прави.  

Отново подчертавам: уважавам и харесвам желанието за дарителство, но 

приключвам с това, за трети път: дарителството е и трябва да остане личен акт. Само 

заради това и точно заради това аз не съм съгласен да подкрепя това предложение.  

Искам да бъда много добре разбран. Искам да поздравя гражданите на В. 

Търново и всички българи за съпричастността към хората в Турция, към тези съседи, с 

които толкова добре се разбираме, и за съпричастността към хората оттатък турската 

граница, държава, която ни е далечна – Сирия, но така или иначе, никой няма вина за това.  

Нека дарителството да продължи, но нека дарителството да е лично! Всеки с 

правдата си, всеки с правото си. 

Г-н ЯКОБ ВАН БЕЙЛЕН: На първо място, не разбирам точно казаното от 

моя колега Трифонов, защото доколкото разбирам, обсъждаме дневния ред и не влизаме 

в темата – тя ще бъде последната точка, ако приемем дневния ред. 

Но да дам и малко коментар на казаното три пъти, че е личен акт. Да, дарението 

е личен акт, но не е само личен акт. Дадох този пример от моята родна страна. За Ваша 

информация има 342 общини в Нидерландия. Миналата седмица над 100 общини се 

включиха в тази инициатива от Амстердам и Ротердам за дарение от 1 евро на човек, но 

освен това като личен акт отчитат, че събраното като личен акт е над 110 милиона евро. 

Да, хем държавата – нидерландското правителство, хем общините, хем лично хората 

реагират.  

Имаме и в България също този пример – в Бургас свикаха извънредно 

заседание на Общинския съвет и решиха да дадат 30 000 лева.  

Аз сега няма да дам други аргументи, очаквам точката да бъде в дневния ред и 

тогава може да има по-широка дискусия.  

Подкрепям тя да бъде в дневния ред и не разбирам коментара на колегата 

Трифонов, защото само това обсъждаме – дали да бъде или да не бъде в дневния ред. 

Г-н ГЮНАЙ ДАЛООЛУ: Първо искам от тази висока трибуна да поздравя 

Общинската администрация в лицето на г-н Панов, на г-н Нейко Генчев, които бяха много 

съпричастни към това, което се направи във В. Търново на „Марно поле“. Ние, като 

организация, и в едно с общината сме изпратили над 20 тона. Това са одеяла, легла, 

отоплителни уреди, храна, много дрехи за деца и забележете - всичко ново. Тук може би 
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е и личен акт да поздравя г-н Стоян Витанов и г-н Петко Тюфекчиев, които се свързаха с 

мен и които се включиха в това дарение.  

Г-н Трифонов, много е хубаво. Ще се обърна към всички колеги: „Да, това е 

много хубаво, това е еди-какво си, поздравления към г-н Ван Бейлен, поздравления, 

поздравления, ама това е личен, самостоятелен акт“. Да, съгласен съм, че е самостоятелен 

акт, но веднага идва думата „но“.  

По моя информация над 50 % от общините в България се включиха в това 

дарение. Аз и на комисия го казах, може би не трябва да го направим в такава форма - 

левче на човек от населението на В. Търново, но е редно ние, като Община, да се включим. 

Може и да е с минимална сума, но това е нещо, което ще помогне на нашите южни съседи 

и на хората в Сирия.  

Не го правя като популизъм, но мен ме боли, защото аз съм съпричастен и 

всеки ден имам информация, какво се случва там. Хората са в много тежко положение и 

ние сме попадали в такова положение; защото се дадоха такива примери в комисията: 

„Какво стана, когато станаха наводнения, на нас кой ни дари?“. Няма нищо общо с тези 

бедствия, но единственото, което се съгласявам – да, това е самостоятелен акт. Кой какво 

е дарил, да е жив и здрав, той и неговото семейство, но е редно, може би в последната 

точка, ние да обсъдим тази точка и да се включим с някакво дарение в парични средства 

към пострадалите в двете страни. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Г-н Ван Бейлен, обсъжда се в дневния ред 

не дали да се даде дарение, а дали е целесъобразно да влезе в обсъждане. 

Г-н Трифонов много добре обясни, че той не е против дарението, не е против 

самия морален акт. Ако влезем в точката и тогава започнем да обсъждаме дали да е две, 

дали да е пет, дали е морално, дали… и т.н… Той каза, че за него това е индивидуален 

акт, затова го обсъждаме на дневен ред и има право да го каже дали да влезе в дневния 

ред. Все пак това е и част от дипломацията. Представяте ли си да влезем в точката и ние 

да гласуваме против това. Може би в Холандия може да си позволят такова нещо, но 

България – трудно. И по принцип процесите, които са в България, са малко по-различни 

от процесите в Нидерландия. Ние тук можем да си позволим да имаме „въздържал се“, 

както и в Нидерландия. Ние тук можем да си позволим да се фалшифицира конгреса на 

зелените, в Нидерландия – не знам.  

Г-н ПЛАМЕН ПЕТРОВ: Обидно ми е, че ние разсъждаваме по този начин 

срещу тази трагедия, която е в Турция. Тук не би трябвало кой дал предложението, как го 

е дал. Ние, като представители на всички граждани на В. Търново, трябва да вземем 

решение от тяхно име.  

Г-н Трифонов /всички знаете, че с Миро сме големи приятели/: когато 

теглихме пътния заем, питахме ли гражданите един по един, дали са съгласни?  

Така че завършвам с това и ви моля недейте да вадите политически и каквито 

и ще дивиденти на гърба на една огромна трагедия. 

Г-н МИРОСЛАВ ТРИФОНОВ: Г-н Петров, ще започна отзад напред.  

Да, питахме гражданите през 2018 г. Този акт беше подложен  на обсъждане, 

имаше възможност всеки да вземе отношение по него. Който е искал, го е направил.  

Аз няколко пъти подчертах да бъда правилно разбран. Очаквах, че не всички 

ще го направите, но не очаквах, че точно пък ти няма да ме разбереш. Ако някой смята, 
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че съм против това да помогнем на хората в Турция и в Сирия, той е в огромна грешка. 

Напротив, дарителството трябва да бъде още по-голямо, защото хората там страдат. Както  

протегнахме ръка на украинските бежанци, така трябва да протегнем ръка и на хората, 

които са без домове и които останаха без близки.  

Аз не съм съгласен с предложението на г-н Ван Бейлен, така както е направено, 

г-н Далоолу, и мисля, че трябва всички да го разберете. Няма да влизам в обяснителен 

режим. Може да ме черните, може да ме направите най-лошия. Разбирайте ме, както 

искате! Аз казах своето мнение и пропуснах да спомена, ме на база моето мнение 

предлагам това предложение да отпадне от дневния ред. Не призива за дарителство, не 

акта да даряваме, а предложението в този му вид. 

Г-н ЕВГЕНИ КОЕВ: В лично качество, а смятам и колегите от групата, 

подкрепяме да има такава точка, защото сега му е времето, въпреки че са минали вече две 

седмици от земетресението, но както става въпрос за личен акт на всеки индивидуално, 

това е нашият личен акт на Общинския съвет и нашето мнение и това, което ние правим, 

то може да бъде пример за други хора дали да помагат, дали да изразяват съпричастност 

или не.  

Така че подкрепям да има такава точка и тогава да разясним и да вземем 

решение. 

Г-жа ВАЛЕРИЯ ДОНЧЕВА: Сега е моментът да има такава точка в дневния 

ред. Говоря от собствено име, не от името на нашата група. Ще подкрепя тази точка да 

влезе в дневния ред поради една проста причина: г-н Трифонов, да това предложението 

може да не е най-доброто, но няма друго, по-добро. На първо място. 

На следващо място: след като влезе точката, ако Общинският съвет, като 

самостоятелен орган за местно самоуправление, може да вземе решение за промяна на 

това предложение на г-н Ван Бейлен, след като вече точката е влязла в дневния ред.  

И на последно място: да преминем към гласуване, защото в момента 

обсъждаме дали да има такава точка, а не дебат по същество, какво се съдържа в самото 

предложение.  

Изслушах внимателно аргументите на председателя на Общинския съвет, 

донякъде съм съгласна с него, но нека излезем от тези рамки и когато влезем, ако Съветът 

гласува да влезе тази точка, да минем по същество към обсъждането.  

Г-жа ЕЛЕНА ЧАМУРКОВА: Ще подкрепя точката да влезе в дневния ред, 

макар че няма да подкрепя от името на Общинския съвет такова дарение.  

Само ще попитам: къде бяхме, когато стана войната в Украйна? Лично аз 

предложих да има извънредна сесия. Забележете не предложих финансов ресурс от 

община В. Търново, а да се съберем, да има някаква помощ, логистична и всякаква. Това 

не стана. След това предложих едно жилище да отделим за всеки случай от ведомствения 

фонд при нужда. И това не се случи.  

Нека да не правим разлика между тези две огромни трагедии! Съпричастни 

сме изключително много. Благодаря на търновци за това, което правят! Ние също го 

правим. Не смятам, че трябва да ангажираме с финансите търновци. Опасявам се, че много 

политически взехме да разсъждаваме. Много е спорна въобще тази тема. Нека да 

помислим и да спрем с всякакъв популизъм! 
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Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Поставям на гласуване като точка 25 от 

дневния ред да се включи Предложение с вх. № 2794 от 15.02.2023 г. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от    присъстващите 

съветници. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Валентин Точков: Въздържал се 

2. Валерия-Тереза Дончева: За 

3. Венцислав Спирдонов: Въздържал се 

4. Георги Марков: Въздържал се 

5. Гюнай Далоолу: За 

6. Даниела Андреева-Тодорова: Въздържал се 

7. Деян Хаджийски: Въздържал се 

8. Димитър Чолаков: За 

9. Драгомир Йосифов: Въздържал се 

10. Евгени Коев: За 

11. Елена Чамуркова: За 

12. Жельо Желев: Въздържал се 

13. Иван Александров: За 

14. Йорданка Стефанова: Въздържал се 

15. Калина Широкова: Въздържал се 

16. Красин Каракоцев: За 

17. Мавроди Калейнски: За 

18. Мирослав Трифонов: Въздържал се 

19. Михаил Михалев: За 

20. Николен Стойнов: Въздържал се 

21. Стефан Антонов: За 

22. Стоян Витанов: За 

23. Тихомир Нанев: За 

24. Христо Стоев: Въздържал се 

25. Юлия Тонкова: За 

26. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 14 „за“, „против“ няма, 12 „въздържал се“. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Поставям на гласуване дневния ред в 

неговата цялост. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от    присъстващите 

съветници. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Валерия-Тереза Дончева: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Хаджийски: За 

10. Димитър Чолаков: За 

11. Драгомир Йосифов: За 

12. Евгени Коев: За 
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13. Елена Чамуркова: За 

14. Жельо Желев: За 

15. Иван Александров: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Калина Широкова: За 

18. Красин Каракоцев: За 

19. Мавроди Калейнски: За 

20. Мариян Арабаджиев: За 

21. Мирослав Трифонов: За 

22. Михаил Михалев: За 

23. Николен Стойнов: За 

24. Петко Тюфекчиев: За 

25. Пламен Петров: За 

26. Росен Иванов: За 

27. Светослав Дермански: За 

28. Стефан Антонов: За 

29. Стоян Витанов: За 

30. Тихомир Нанев: За 

31. Христо Стоев: За 

32. Юлия Тонкова: За 

33. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 33 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

 

1. Питане от Михаил Михалев – общински съветник, Вх. № 2771/06.02.2023 г. 

2. Отчет за изпълнение на Програма за управление 2019-2023 г. за 2022 г., Вх. № 

2763/30.01.2023 г. 

3. Доклад за изпълнение на Общия устройствен план на община Велико Търново за 

2022 г., Вх. № 2774/09.02.2023 г. 

4. Доклад за изпълнението на Плана за изпълнение на Стратегията за развитие на 

културата в Община Велико Търново 2020 – 2030 година за периода 1  януари – 

31 декември 2022 г., приет с Решение №795/23.12.2021 година на 

Великотърновски общински съвет, Вх. № 2777/10.02.2023 г. 

5. Програма за дейността на народните читалища в  община Велико Търново през 

2023 г.,  Вх. № 2789/10.02.2023 г. 

6. Промени по приходната и разходната част на Бюджета и СЕС към 31.12.2022 г. 

на Община Велико Търново, Вх. № 2776/10.02.2023 г. 

7. Одобряване на разчети на капиталови разходи за 2023 г., целеви разходи за 2023 

г. и планирани инвестиции по процедури на План за възстановяване и 

устойчивост на Република България, Вх. № 2790/10.02.2023 г. 

8. Регистриране на разкритата и функционираща социална услуга „Асистентска 

подкрепа“ в регистър БУЛСТАТ, Вх. № 2778/10.02.2023 г. 

9. Предоставяне на безлихвен заем от фонд " Покриване на разходите за 

приватизация и следприватизационен контрол" към Общинска агенция за 

приватизация, Вх.№ 2798/15.02.2023 г. 
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10. Включване в Годишен план за приватизация  за  2023 година и откриване 

процедура за приватизация за 2023 година за общински нежилищен имот, с. 

Беляковец, Вх. № 2799/15.02.2023 г. 

11. Включване в Годишен план за приватизация  за  2023 година и откриване 

процедура за приватизация за 2023 година за общински нежилищен имот, с. 

Ресен, Вх. № 2800/15.02.2023 г. 

12.  Включване в Годишен план за приватизация  за  2023 година и откриване 

процедура за приватизация за 2023 година за общински нежилищен имот, с. 

Ресен, Вх. № 2801/15.02.2023 г.   

13. Възлагане на дейности на Регионален исторически музей-Велико Търново във 

връзка с учредено безвъзмездно право на управление върху имот – публична 

държавна собственост – Групова недвижима археологична културна ценност 

„Велика лавра“, гр. Велико Търново, Вх. № 2782/10.02.2023 г. 

14. Предоставяне на пасища, мери и ливади от ОПФ, Вх. № 2783/10.02.2023 г. 

15. Продажба на недвижим имот - апартамент, гр. В. Търново, Вх. № 2788/10.02.2023 

г. 

16. Продажба на недвижим имот по реда на чл.35, ал.3 от ЗОС, с. Шемшево, Вх. № 

2787/10.02.2023 г. 

17. Публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижими имоти, гр. 

Килифарево, Вх. № 2781/10.02.2023 г. 

18. Публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижим имот, с. Малки чифлик, 

Вх. № 2784/10.02.2023 г. 

19. Публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижим имот, с. Момин сбор,   

Вх.  № 2786/10.02.2023 г. 

20. Прекратяване на съсобственост чрез продажба, гр. Дебелец, Вх. № 

2780/10.02.2023 г. 

21. Отдаване под наем на част от имот частна общинска собственост, с. Хотница, Вх. 

№   2785/10.02.2023 г. 

22. Одобряване на задание и даване на разрешение за изработване на проект за 

подробен устройствен план - парцеларен план (ПУП - ПП) - за трасе на линеен 

обект на техническата инфраструктура , гр. Дебелец, Вх. № 2775/09.02.2023 г. 

23. Присъждане на Академична награда "Трети март" на Община Велико Търново за 

2023 г., Вх. № 2795/15.02.2023 г.  

24. Създаване на комисия (работна група) за събиране, обобщаване и конкретизиране 

на предложения за достойно честване Деня на обявяване въстанието на Асеневци 

в Търново за освобождаване на България и възстановяване на българското 

царство, Вх. № 2809/17.02.2023 г.  

25. Одобряване на финансова помощ за подпомагане на семействата на загиналите и 

пострадалите от земетресението в Република Турция и Сирийската арабска 

република, Вх. № 2794/15.02.2023 г. 
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ПО ПЪРВА ТОЧКА ОТНОСНО: Питане от Михаил Михалев – общински съветник, 

Вх. № 2771/06.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Питане от Михаил Михалев – общински 

съветник, Вх. № 2771 от 06.02.2023 г. 

Г-н Михалев, заповядайте да прочетете питането си! 

Г-н МИХАИЛ МИХАЛЕВ: Излишно е да говорим, че във Велико Търново 

има сериозен проблем с паркирането, при това не само в централната част на града, а и в 

повечето квартали. Допуснато е безразборно презастрояване през последните 15 години, 

което доведе до сериозно напрежение. Намирането на паркомясто пред блока се оказва 

толкова трудно, че цените на гаражите в старата столица скочиха почти двойно, а къщите 

в някои съседни населени места струват повече от жилище в областния център. 

Всекидневно сме свидетели на поставени бележки със заплахи, вдигане на 

чистачки, запазване на паркомясто с туби и всевъзможни приспособления. Едва ли има 

великотьрновец, който да не изпитал несгодите от всичко гореописано. В такива случаи 

е напълно задължително местната власт да предприеме спешни мерки за справяне с 

проблема. 

В тази връзка питам: 

1 .Колко са свободните общински терени в целия град, които са подходящи и 

могат да бъдат превърнати в безплатни паркинги и изчислявано ли е колко би струвала 

тази дейност? 

2. Колко безплатни паркинги и с колко паркоместа в тях са необходими за 

покриване на нуждите в града? 

3. Изграждани ли са безплатни паркинги през изминалата година във Велико 

Търново и къде се намират? 

4. Колко са изградените безплатни паркинги през последните 10 години и с 

колко паркоместа са? 

5. Какви мерки е предприела Община Велико Търново за справяне с 

незаконното „запазване“ на паркоместа в града с поставяне на туби от вода и други 

предмети? 

6. Колко са по последни данни автомобилите във Велико Търново? 

Г-н ДАНИЕЛ ПАНОВ – кмет на Община Велико Търново: Към настоящия 

момент свободните общински терени на територията на гр. Велико Търново с начин на 

трайно ползване, ниско застрояване (до 10м), отредена зона за паркиране са 8 броя, а 

същите са с приблизително 13 607 квадратни метра. 

През изминалата 2022 година Община Велико Търново реализирахме няколко 

проекта, свързани с извършването на строително-ремонтни дейности, касаещи основната 

реконструкция, изграждането на нови участъци и обособяването на близо 270 нови 

паркоместа за безплатно паркиране. Това са: улица „Александър Бурмов“ - 105 броя 

паркоместа; ул. „Димитър Рашев“ - 59 паркоместа; ДГ „Шарения замък“ - 17 паркоместа; 

улица „Народни Будители“ - 47 броя паркоместа и втори прилежащ паркинг с 38 броя 

паркоместа. 

В допълнение Ви информирам, че през настоящата 2023 година е в ход 

реализирането на изграждането на ул. „Козлодуй“ - юг, като след неговото завършване по 
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същата ще има обособени 95 броя паркоместа за безплатно паркиране. В момента тече 

подготовката за асфалтирането на улицата. 

През изминалите десет години на територията на град Велико Търново са 

обособени зони за паркиране и за безплатно паркиране, но това не са всички, тъй като 

това е доста голям обем от информация, за която нямаше време да се извади абсолютно 

всичко. Някои от тях са: Старото военно училище - 76 паркоместа; „Марно поле“ - 59 

паркоместа; паркинг „Картала“ - 40 броя паркоместа; ул. “Никола Габровски“, срещу 

Земеделския колеж - 45 броя; ул.“Козлуджа“ - 18 паркоместа; „Васил Априлов“ – 19, 

„Камен Зидаров“ -14; ул. “Симеон Велики“ - 15; “Чолаковци“ - 121; ул. „Бяла бона“ в кв. 

„Чолаковци“ - над 50 броя; „Възрожденска“ и „Цветарска“ - над 50 броя; улица „Любен 

Каравелов“, ул. „Подпоручик „Александър Панайотов“ до ул. „Йоновка“ - над 15 броя 

паркоместа. Общо са над 610 като брой паркоместа.  

Съгласно разпоредбите на общинската Наредба за реда за спиране, престой и 

паркиране на пътни превозни средства на територията на град Велико Търново, контролът 

по незаконното паркиране и „запазване“ на паркоместа във Велико Търново се 

осъществява от служителите при ОДПГ - Велико Търново, въз основата на получен 

сигнал, като би следвало да се има предвид, че същите нямат полицейски правомощия и 

не могат да налагат санкции на нарушителите, а само да отстраняват неправомерно 

монтираните или поставени устройства и предмети, въз основа на които се запазват 

нерегламентирано места. 

Когато получаваме такива жалби, се реагира даже на момента да се махат 

самите колчета, които са изградени от някои наши съграждани. 

Контролът по спазване на правилата за движение по пътищата, в т.ч. спиране 

и паркиране, се организира от РУ на МВР - Велико Търново по наши сигнали, а също така 

и когато гражданите подават сигнали. 

По последни данни общият брой на МПС с товар по-малък от 3,5 тона на 

територията на В. Търново е приблизително около 50 000 броя. Кажете ми 50 000 броя 

според Вас как мога да ги разположа да паркират на територията на общината, при 

условие че Ви казах, че има 13 600 кв.м парцели, които са отредени за паркоместа? 

Другото, което също така искам да подчертая - от 2012 г. насам няма 

продадени общински терени. Аз Ви го казвам това – че от 2012 г. ние не сме продали нито 

един общински терен за жилище. Спазва се стриктно ЗУТ, когато се издават 

разрешителни за строителство на блокове. Съгласно него всеки един апартамент трябва 

да има един брой паркомясто. При всички обекти, които са построени в момента, стриктно 

се спазват условията, а също така и заверката на главния архитект специално за 

строителството на блокове.  

От няколко години инвеститорите сами даже започват да проектират и 

подземни паркинги, които да удовлетворят желанията на ползвателите на жилищата.  

В кварталите няма места за паркиране. Трябва да Ви кажа, че няколко активни 

етажни собствености в кварталите идваха, издаде им се скица и в момента работят по тази 

скица, за да си разпределят броя на паркоместата. Също така през месец декември или 

януари взехте едно решение, с което дадохме право на строеж на „Скалния венец“ за 

строителство на многоетажен паркинг. Всички тези 13 000 кв.м, които са отредени за 

паркиране, ще бъдат давани по същия начин за конкурс с отреждане право на строеж с 
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Ваше съгласие за изграждане на такива многоетажни паркинги там, където има 

възможност. Само мога да Ви кажа, че парцелите някъде са маломерни, не са удобни за 

многоетажни паркинги, но по-големите, примерно от декар нагоре, ще ги обявяваме с 

решение на Общинския съвет с право на строеж.  

Къщите в селата стрували повече от жилищата в града. Аз не виждам нещо 

лошо в това, че са се вдигнали цените на имотите в населените места. По този начин не 

само се облекчават градската зона и областният град, но се заселват населените места. 

Само във Войнежа знам, че в момента има доста хора, които живеят там и пътуват. В 

Къпиново също. Няма да изброявам всички села, но това е след пандемията, тази 

регулация явно се въведе от самите хора, които имат имоти или които си купуват имоти 

в населените места.  

Другият голям проблем /там също може да се контролира от етажната 

собственост/ хора, които работят във фирми, които са дистрибутори, спират 

транспортното средство пред блоковете. Редно е тези автомобили, транспортни средства 

да бъдат прибрани във фирмата, която извършва тази дейност.  

Следващото нещо, което също ни направи впечатление и ежедневно 

подписвам заповеди за репатрация на коли, които са излезли от употреба или коли, които 

са на трупчета. Не мога да Ви кажа каква е бройката, но това е метод, който Общината 

използва от доста време.  

Не съм съгласен с Вашето твърдение за безплатното паркиране. Безплатно 

паркиране може да има в кварталите, а там, където има възможност да се създадат нови 

условия за паркиране, както казах с многоетажни паркинги, те ще имат някаква месечна 

такса и месечен абонамент. Няма град, който е с профила на В. Търново, паркирането да 

е безплатно. Не знам как искате всичко да бъде безплатно? Много пъти е ставало въпрос 

и сме спорили за безплатните услуги. Всичко онова, което сме направили като безплатни 

услуги, социални услуги, патронаж и т.н., което е възможно и Общината поема някакъв 

ангажимент да дофинансиране, го правим, но безплатното паркиране ще създаде още по-

голям хаос в града. В кварталите безплатно паркиране има навсякъде, никъде няма „сини 

зони“ или някакви други зони, които са въведени. 

Двата буферни паркинга, които трябваше да направим, сме си изсмукали от 

пръстите да намерим парцели във В. Търново, за да може да се изгради паркингът под 

Балдуиновата кула и паркингът на Сержантското училище. В момента също има един 

парцел, който е долу, на Тролейбусното депо, където също обмисляме да бъде направен 

буферен паркинг, въпросът е, че дотам няма редовен градски транспорт. 

Също - транспортната схема, за която имаме консултации следващата седмица 

с експерти, която е с доста остарял маршрут. Знаете, че имаме направен Генерален план 

за движението, който ще бъде въведен след приключването на всички ремонтни дейности, 

които са в града. Ще имаме консултации за транспортната схема и предложения от 

експерти, които да разработят нов модел.  

Г-н МИХАИЛ МИХАЛЕВ: Г-н Панов, личи си, че не живеете във В. Търново. 

Изумен съм, бих казал - и потресен, от чутото. Уважаеми колеги, уважаеми 

великотърновци, огледайте се пред своите жилища! Наистина ли вярвате на твърдението, 

че за всеки построен апартамент има гарантирано паркомясто във В. Търново? Аз не 

вярвам, защото го виждам и не е така. И не е вярно. И не е нормално да бъде така.  
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Освен това аз наистина питах за безплатни паркинги, а Вие ми говорите за 

паркоместа, които са по протеженията на улиците, които нормално и по презумпция би 

следвало да бъдат паркоместа. Друг е въпросът, че има еднопосочни улици, при които 

странно, по една или друга причина не е разрешено паркирането от двете страни, както е 

в други градове.  

Освен това Вие казахте: „50 000 автомобила“. Да, паркирането не е безплатно, 

защото всеки един собственик на този автомобил плаща данък, при това не е нисък 

данъкът във В. Търново, има други градове, където данъкът е доста по-нисък, не искам да 

правя сравнения. И тъй като живеем във В. Търново, действително е подходящо да бъде 

такъв данъкът, но насреща да има нещо.  

Вие сега казвате „13 607 кв.м“, което какво означава? 13 607 по 4-5 кв.м на 

един автомобил, така ли ги разделяте? По какъв начин решаваме проблема с паркирането 

във В. Търново? Вие казвате – тези терени ще бъдат отдавани за строеж на надземни и 

подземни паркинги. Кой ще ги строи? Частни инвеститори, фирми? Кой? Общината къде 

е в цялата тази схема? Къде се намира Общината и как решава проблемите с паркирането 

в Община В. Търново?  

Аз нямам гараж, г-н Панов, дори нямам възможност в района, в който живея, 

да си купя гараж, да кажем, че намеря баснословните 50 000 лв. за 20 кв.м гараж и бих 

могъл да тегля един кредит и да си купя, но няма. Дори гараж няма откъде да си купя. 

Този проблем не е мой личен проблем, той е проблем на всички великотърновци. 

Подчертавам – на всички великотърновци. Освен това започва да има проблеми с 

паркирането и в населените места.  

Сериозен е проблемът, но не видях и не чух от Вас, каквото и да било решение 

на този проблем. Понеже говорихте за изградения паркинг в Старото военно училище, 

Вие знаете ли, че хората паркират автомобилите си в разкопания стадион там. И знаете 

ли кога започна проблемът с паркирането в централната част на В. Търново реално? 

Започна  след реализирането на Водния проект. Тогава започна проблемът, защото цялото 

Военно училище, което беше много повече от 600 паркоместа, поемаше тази 

необходимост на великотърновци да паркират безплатно в центъра на В. Търново.  

С това завършвам, но не виждам решение на проблема. 

 

ПО ВТОРА ТОЧКА ОТНОСНО: Отчет за изпълнение на Програма за управление 

2019-2023 г. за 2022 г., Вх. № 2763/30.01.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Отчет за изпълнение на Програма за 

управление 2019-2023 г. за 2022 г., Вх. № 2763 от 30.01.2023 година. 

ПК по НПУОР, ПК по БФ, ПК по ИВ, ПК по УТТП, ПК по ОС, ПК  по  ЗГОС, 

ПК по СТДМ, ПК по ЗСД, ПК по ПГОБК, ПК по ОНК приемат предложението. 

Г-н Панов, заповядайте! 

Г-н ДАНИЕЛ ПАНОВ: Резюмето, което ще Ви представя, е на на Програмата 

за управление на през 2022 година. И резюмето, и целият отчет са структурирани по 

основните приоритетни направления. Всички Вие имате целия отчет, който мисля, че 

беше около 180 страници. Това, което ще прочета в момента, е резюме, което няма да е 

по-малко от 30 минути. Надявам се да го изслушате!  

Резюмето е разделено на: 
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- Развитие на градовете като фокус на растежа; 

- Развитие на населените места; 

- Ресурси и продукция – опазване на околната среда; 

- Равни възможности - развитие на образованието и социалната сфера; 

- Наследство и туризъм; 

- Партньорства и връзки. 

В целия документ, с който всички Вие разполагате и който е бил на 

вниманието Ви и по време на комисиите през миналата седмица, отчетът представя 

подробна информация за конкретно предприетите последователни и систематични 

действия и инициативи, чиято основна цел е продължаване на устойчивото развитие на 

Община В. Търново.  

Както през 2021 г., така и през изминалата 2022 година, преживяваме криза 

след криза. Започнахме годината с все още силна вълна на пандемията от Ковид-19, а 

малко след нея избухна войната в Украйна. Станахме свидетели на екстремни 

климатични изменения, отразяващи се и в България. Политическата криза ставаше все 

по-сериозна, затруднявайки и бездруго проблемите, свързани с високите цени на тока, 

газа, горивата, стоките и услугите, строителните материали. Инфлацията допълнително 

затегна примката около общинските бюджети, не само за В. Търново, а и за цяла 

България, и това прави и днес. Особено актуален е разговорът за финансовата 

децентрализация.  

Казвам това, защото над 65% от местните финанси - а именно бюджетите на 

общините, са изцяло зависими от държавния бюджет и от държавни трансфери. Това 

ограничава възможностите за гъвкавост на общините и за цялостно планиране на 

дългосрочни местни политики. А когато имаме пълно неразбиране и отказ от диалог, 

каквито бяха отношенията на редовното правителство с местната власт, в продължение 

на осем месеца  това беше блокирано напълно.  

Това са проблеми на всяка една община. Ние не сме забравили как се работи, 

но когато общинският бюджет е силно зависим от държавната политика и когато 

държавата няма политика към местната власт, когато едно елементарно съгласуване 

вместо месец отнема година и половина, когато месеци наред алармираме за механизми 

за компенсация на цените на тока, на цените на газа, никой не ни обърна внимание. За 

индексацията на строителните материали се направи механизъм, който в момента не е 

приложим от нито една българска община.  

Всичко  гореизброено говори, че държавата не го е направила.  Тогава нямаше 

да си говорим защо все още се бави кръговото кръстовище на „Беляковско шосе“ или 

буферният паркинг на Сержантското училище, или защо вместо 4 млн. теглим кредит от 

6 млн. за мостовете в кварталите „Света гора“ и „Асенова махала“, нито защо този или 

онзи проект се е оскъпил с 30-40-50%. Тук искам да кажа, че изключително добрите 

контакти със Строителната камара и с НСОРБ успяха да направят някакъв механизъм, с 

който можем евентуално да бъдем индексирани най-вече по европейските проекти с 15 

%. 

Съзнавам тежестта на думите, които ще изрека, но те са факт и мога да го 

потвърдя не само аз, но и всички кметове, с които си говорихме преди два дена, от всички 

политически сили, не само от ПП ГЕРБ, която ме е издигнала и подкрепила за кмет. 
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Правителството, което осем месеца управляваше България - от ноември 2021 година до 

юли 2022 година, водеше война с местната власт. С малки изключения, единствено в 

лицето на министъра на МРРБ, който се мъчеше да ни помага по някакъв начин, но и той 

беше безсилен пред безумията на Финансовото министерство. Това потвърдиха колегите 

от всички общини и търсим решение по различни казуси, които са пред нас в момента. 

Това не го казвам, за да се оправдая, но все пак трябва да припомним фактите, които 

реално от края на 2021 - началото на 2022 г. се стовариха върху всички нас.  

Независимо дали премиерът Борисов е управлявал или Орешарски, Георги 

Близнашки, Огнян Герджиков, или Стефан Янев, проблемите, които имаше местната 

власт, се решаваха. 

Днес, с правителството на Гълъб Донев, комуникацията за щастие е нормална 

и има развитие на много проблеми и решение на казусите, които бяха забавени с доста 

месеци и години. Но поправянето на тези щети ще бъде трудно и ще отнеме много време. 

Налага се сериозна ангажираност на всички нива, за да се справяме с тези щети и с всички 

трудности, които са пред нас.  

Това доведе до промяна на някои управленски приоритети на общинско ниво, 

но въпреки тежката ситуация, в която Общината бе поставена да работи, продължавахме 

с усилията да пренасочим ресурсите към дейности и инициативи, които да повлияят за 

намаляване на негативния ефект от кризите върху най-засегнатите сфери - социалните 

услуги, културните институции, поетите ангажименти по проектите с европейско 

финансиране.  

Работата  в областта на общинското развитие бе насочена към изпълнение на  

основни  дейности, в рамките на обективните възможности, създаващи условия за 

нормално функциониране на обществения живот. Това са: поддържането на 

съществуваща техническа инфраструктура; целесъобразното инвестиране на европейски 

и на общинския ресурс, с който разполагаме, в социалната инфраструктура; 

поддържането и надграждането на съществуващите  информационни системи, което да 

осигурява максимална ефективност на  административното обслужване и повишаване 

достъпността до услугите за гражданите и  бизнеса. 

В същото време, напълно основателно, гражданите са в правото да си искат 

все по-високо качество на живот, по-добри публични услуги, предвидимост в бъдещето. 

Затова тук е моментът да благодаря на всички служители на Общинската администрация, 

защото отговорностите пред нас стават все по-големи, времето за реакция и действие - 

все по-малко, а непредвидените фактори и обстоятелства се редят едни след други. 

По първия приоритет - „Развитие на градовете като фокус на растежа“. 

Политиката в областта на икономическото развитие и през 2022 година беше 

насочена към поддържането на съществуващата техническа инфраструктура; 

целесъобразно инвестиране на европейски ресурс в базисна екологична и пътна 

инфраструктура и др. Община Велико Търново започна изпълнението на поетите 

ангажименти по Плана за интегрирано развитие за периода 2021-2027 г.   

Предвид всичко, което изброих преди малко, през 2022 год. основен 

приоритет за Община Велико Търново бе да изпълнява проектите по сключените 

договори за безвъзмездна финансова помощ, за да може същите да бъдат реализирани и 

приключени в рамките на договореното. За да се ограничат щетите от забавянето на 
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реализацията на инвестициите, причинени от комплекса от кризи, Община Велико 

Търново предприе законосъобразни действия, най-вече да предоговори сроковете и 

бюджетите за изпълнението им. Очевидно, мащабното строителство по изграждане на 

обектите ще се разгърне през 2023 година. 

Дейности по проект "Интегриран градски транспорт":  

- Изграден е пешеходният надлез над ул. „Магистрална“ и след 72-часовите 

проби, които „Енерго Про“ предстои да предприеме на обекта, той ще бъде пуснат в 

експлоатация, като преди това ще бъде приет от  приемателна комисия. 

- Изграждане на кръговото кръстовище кръстовище на "Христо Ботев", 

където изпълнителят е избран и има разрешение за строеж, както и на кръгово 

кръстовище "Беляковско шосе“- бул. „България", където е обявена процедурата за 

изпълнение заради националния проблем с индексацията на строителните договори. Там 

действително се забавиха. Следващата седмица на „Христо Ботев“ ще бъдат поставени 

знаците, за да може да има вече нова организация на движението, за което ще бъде 

уведомена обществеността. 

- Изграден е буферният паркинг "Френкхисар", а за буферния паркинг на 

"Сержантско училище" има подадени оферти, предстои избор на изпълнител. 

- Поставяне на електронни информационни табла на 22 от най-натоварените 

спирки на градския транспорт. Таблата са монтирани, към момента се оборудват 

автобусите със съответните устройства, предстои тест на системата.   

- Модернизация на светофарни уредби на 4 кръстовища - кръстовищата на ул. 

„Н. Габровски“ – ул. „Славянска“; ул. „Н. Габровски“ – ул. „Г. Измирлиев“; ул. 

„Магистрална“ – ул. „Мармарлийска“; Светофарно регулиране на движението на 

пешеходната пътека на бул. „България“ № 1. 

Проект "По-добре свързани вторични и третични точки в главната и 

широкообхватна мрежа на път " TEN - T " по  Програма „INTERREG V-A Румъния- 

България 2014 -2020“. 

Предстои рехабилитацията и реконструкцията на 6,1 км. улична мрежа в град 

Велико Търново. Инвестицията цели и изграждането на прилежаща инфраструктура на 

пътната мрежа – тротоари, осветление и др., като в момента, от тази седмица, започва 

подмяната на канализацията и ВиК на улиците, които на предходната сесия Ви изброих, 

където са включени тези 6,1 км. 

Изграждане на нови улици в гр. Велико Търново.  

Стартира изпълнението на строително-монтажните работи по реконструкция 

на ул. „Александър Бурмов“, в кв. „Картала“, гр. Велико Търново, в т.ч. и неизградения 

северен участък на улицата. Дължината на изграждания участък е близо 800 линейни 

метра. Оформени ще бъдат и над 105 паркоместа.   

Изпълнени  СМР и организация на движението на ул. „Народни будители“, 

ул. „Димитър Благоев”, ул. „Иван Хаджидимитров” и  ул. „Димитър Рашев”, в т.ч. 

изместване на редица подземни комуникации на експлоатационните дружества, както и 

направа на нови комуникации. Улиците са част от второстепенната улична мрежа на кв. 

„Бузлуджа“ и осъществяват   връзка с първостепенната улична мрежа на града.  

Основен ремонт на общинския път 1042 - жп гара Велико Търново – ВТУ “Св. 

Св. Кирил и Методий“ – кв. “Света гора“ с дължина 2,3 км. Дейностите по него 
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стартираха в края на миналата година, продължават и понастоящем.  

Реализирано доизграждане на тротоарите на ул. "Камен Зидаров" и ул. "Петко 

Тодоров" в кв. “Картала“ - изградена северната тротоарна  настилка, както и подходите 

към жилищните сгради и гаражи. 

Извършен е основен ремонт на 2130 кв. м. тротоарни настилки с 

вибропресовани павета по ул. „Цар Тодор Светослав“, по ул. „Цар Самуил“ и частично 

по ул. „Марно поле“ /от кръстовището с ул. „Цар Тодор Светослав“ до комплекс 

„Славяни“/.  

Площадът на Дебелец беше ремонтиран през миналата година. През 2022 год. 

двата града извън общинския център – Килифарево и Дебелец, защитиха проекти за 

реализацията на дейности за ремонт на уличната мрежа на стойност близо 34 000 лева по 

Програма „Инициативи на местните общности“. 

2022 година е тринадесетата година на устойчива политика в инвестиране в 

селата  чрез продължаващото изпълнение на Програма „Инициативи на местните 

общности“, подкрепена изцяло от общинския бюджет – един успешен модел за 

инициативи на местните общности с активно участие на гражданското общество в 

населените места на общината. Бюджетът на Програмата бе 500 000 лева, а от 

стартирането й до момента са подкрепени местни инициативи за над 4,2 млн. лева изцяло 

с общински средства. 

През 2022 год. в 27 населени места са реализирани проекти за ремонт на 

уличната мрежа на стойност    345 000 лева. С още 360 000 лева по Инвестиционната 

програма е извършен основен ремонт на улична мрежа на територията на кметствата и 

кметските наместничества на територията на Община Велико Търново. 

В 27 населени места е подобрена системата за видеонаблюдение.  

В с. Шемшево е завършен проект за ремонт на читалището на стойност близо 

16 000 лева.  

В шест населени места са реконструирани обществени паркове и  

пространства на стойност близо 94 000 лева. 

Община Велико Търново се отличава със своята активно прилагана политика 

и значителен брой успешни проекти, ориентирани към социалната сфера. За развитие на 

устойчива, съвременна, пазарно ориентирана образователна система Община Велико 

Търново през 2022 година финансово подкрепи и съхрани учебно-възпитателната 

дейност в училищата и детските градини на територията на малките населени места.   

Една от основните задачи на образователната система е изграждане на 

училищна общност в условията на подкрепяща и позитивна образователна среда. За да е 

успешен този процес, то той следва да се развива в съвременна среда на обновена 

инфраструктура.  

Програма за изграждане и основен ремонт на спортни площадки в 

държавните и общинските училища. Община Велико Търново получи финансиране за 

следните две предложения:  

- ОУ „Св. Патриарх Евтимий“  град Велико Търново - близо 100 000 лева. 

Заложените дейности включват подмяна на настилката, разчертаване и оборудване на 

наличната площадка в южния двор на училището. Тази година предстои този проект да 

бъде реализиран. 



Протокол № 50 от заседание на Вeликотърновски общински съвет – 23.02.2023 г. 

 

17 
 

- ОУ „П. Р. Славейков“ град Велико Търново - над 93 000 лева са заложените 

дейности; включват  асфалтирането на съществуващата спортна площадка и подмяна на 

оградата и входните врати. В момента там върви проект за енергийна ефективност. Тази 

година трябва да бъде завършен. 

През 2022 година Община Велико Търново стартира реализирането на проект 

„Внедряване на мерки за енергийна ефективност в ОУ „Петко Рачов Славейков“. Същият 

се финансира със средства от Националния екофонд и съфинансиране от Община Велико 

Търново. Обшият размер на инвестиция е за над 962 000 лева. 

Заложените дейности включват топлоизолация на стените и покривите на 

основната и допълнителната сгради на училището, сградата на столовата; подмяна на 

дограма на допълнителната сграда и столовата на училището; подмяна на осветление; 

подмяна на отоплителна инсталация и въвеждане на автоматично управление и 

регулиране. 

Програма „Изграждане, пристрояване, надстрояване и реконструкция на 

детски ясли, детски градини и училища“ на Министерството на образованието и науката. 

По програмата е осигурено финансиране за реконструкция на сградата на 

ПМГ „Васил Друмев“ град Велико Търново в размер на близо 1,4 млн. лв. Проектът 

включва изграждането на IТ сектор, Спортен сектор и прилежащото им пространство. 

Преди началото на учебната 2022/2023 година IТ секторът е изцяло завършен, което 

позволява гимназията да премине на едносменен режим. Напълно готови са и 

съблекалните с прилежащи им бани и тоалетни. В процес на изграждане е новият 

физкултурен салон.  

През 2022 година в Общински плувен басейн град Велико Търново е 

извършен вътрешен ремонт, както и възстановяване покритието на чашата на басейна на 

обща стойност 22 000 лева. 

Изграден и оборудван е новият корпус на Детска градина „Здравец“ за нови 4 

групи с общо 100 деца. Финансирането е за над 1 млн. лева.  

През 2022 година се извърши ремонт на покрива на ДГ „Соня“ гр. Велико 

Търново на общата стойност 127 000 лева.  

Нова детска градина в квартал „Картала“. 

По програма „Изграждане, пристрояване, надстрояване и реконструкция на 

детски ясли, детски градини и училища“ на МОН Община В. Търново получи 2,9 млн. 

лева за проектиране и изграждане на нова детска градина с капацитет от 5 групи до 120 

деца До две седмици ще бъде обявена и процедурата за строителство на тази детска 

градина. Направени са доставка и монтаж на съоръжения за детските площадки на ДГ 

„Шареният замък“ град Велико Търново за 11 000 лв.; монтаж на сенници за детските 

площадки за същата детска градина.  

Разкрити са нови групи  и работни места в детските градини през учебната 

2022/2023 година. Също така през учебната 2022/2023 година в общинските детски 

градини са разкрити следните нови групи: 3 нови групи в новооткритото крило към ДГ 

„Здравец“ - град Велико Търново - 2 първи и 1 смесена групи, съответно със 60 деца и 9 

броя персонал; 1 нова група в ДГ „Шареният замък“- град Велико Търново, съответно с 

26 деца и 3 броя персонал. 
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Общата стойност на частичните ремонти в учебните заведения възлиза на 

повече от 527 000 лева. Над 2 000 000 лева са осигурени по различните над 21 национални 

и международни програми за развитие на детското и училищното образование. 

През 2022 година в детските ясли и здравните кабинети в детските градини и 

училища на територията на Община Велико Търново са извършени капиталови разходи 

на стойност над 133 000 лв.; закупени са  активи на обща стойност  41 000 лева. 

Оптимизирана е системата за здравеопазване чрез инвестиции в здравната 

инфраструктура и гарантиране достъпа до здравно обслужване за всички социални групи 

и за всички населени места – подобрена е материално-техническата база на детските 

ясли, Детската млечна кухня и здравните кабинети в детските заведения и училища. 

Обновяване на социалната инфраструктура в населените места. 

Тук можем да кажем, че за нуждите на социалните услуги са закупени 

материални активи на стойност 75 000 лв., сред които: интерактивен под и беседка с 

ударопоглъщаща настилка за нуждите на Дневен център за деца и младежи с увреждания 

„Дъга“ във гр. Велико Търново; многофункционална кушетка за кинезитерапия за 

Център за социална рехабилитация и интеграция за възрастни и лица с увреждания над 

18 години гр. Велико Търново; климатици, компютърни конфигурации и други.  

Община Велико Търново изпълнява дейности по 20 проекта в социалната 

сфера, финансирани по европейски и национални програми. По механизмите за лична 

помощ са подпомогнати близо 350 души, сред тях са 65 деца с увреждания. По 

механизмите за патронажна грижа, грижа в дома и топъл обяд са подкрепени над 1300 

наши съграждани, попадащи в тези рискови групи.  

През 2022 са одобрени средства в размер на 70 000 лв. по Програмата за 

асистирана репродукция. Финансово подпомогнати са 26 двойки и семейства с 

репродуктивни проблеми. За изминалите 11 години са подкрепени  и подпомогнати 

финансово над 200  семейства и двойки с репродуктивни проблеми, някои от тях повече 

от един път. Първото бебе по програмата е родено през 2012 година, а през 2022 г. се 

ражда бебе № 70. Има 12 двойки близнаци по тази програма.  

В последните години зелените политики постепенно се налагат като основен 

приоритет за всички направления на общината. Приетите планове и програми определят 

и изпълнението на конкретни мерки, които да гарантират устойчиво развитие на 

околната среда, в това число управление на отпадъците, подобряване качеството на 

атмосферния въздух, водите, горите, запазване на зелените системи и др. 

Чистотата на въздуха остава основен акцент в екополитиките на Община 

Велико Търново. Продължава реализацията на интегрирания проект, по който заедно с 

още пет общини подменяме безплатно старите уреди за отопление в домакинствата. 

Успяхме да договорим гражданите да могат да кандидатстват и за климатици, не само за 

уреди на газ и пелети. Допреди броени дни се приемаха документи, интересът е много 

голям, като може би през месец април тази програма ще продължи с още около 2500 

желаещи семейства. 

Паралелно с това работим и по проект по ОП „Околна среда“ за подмяна на 

старите отоплителни уреди и в големите квартали.  

Още преди няколко години тествахме успешно филтрираща система, търсим 

механизми за финансиране и за този тип метод за пречистване на отделените вредни 



Протокол № 50 от заседание на Вeликотърновски общински съвет – 23.02.2023 г. 

 

19 
 

емисии от печките на дърва и въглища. Оказва се в последните няколко месеца от 

засичането на станциите, че след въвеждането на тези мерки няма такива показатели, 

каквито са били за предходни години, когато не са били сменени уредите за отопление, 

а са били в по-ниска категория. 

Активно работят двете автоматични станции за измерване на чистотата на 

въздуха. Данните са изключително важни за оценка на ефективността на мерките за 

качество на въздуха и за прилагането на нови.  

Ефективно управление на отпадъците.  

През 2022  г. окончателно завършен и приет е първият етап от биологичната 

рекултивация на старото депо за отпадъци до с. Шереметя.  

Одобрен е проектът за изграждането на Втора клетка на Регионалната система 

за управление на отпадъци. Финансирането ще е от ПУДООС. Провежда се процедура 

за избор на изпълнител. 

Изградена бе Площадка за разделно събиране на отпадъци. Тя се радва на 

много голям интерес сред хората. На нея вече се приемат разделно събрани отпадъци от 

опаковки, едрогабаритни отпадъци, строителни  и градински отпадъци от граждани.  

През 2022 г. на разположение на гражданите са контейнери за разделно 

събиране на отпадъци от опаковки в селата Балван, Ново село, Леденик, Присово, 

Шемшево, Беляковец, както и в градовете Дебелец и Килифарево. На територията на град 

Велико Търново са разположени общо 5 броя точки за контейнери за отпадъци от 

текстил.  

Оформяне на площадка за третиране на строителните отпадъци. Площадката 

се намира на терен в землището на селата Шереметя и Малки Чифлик и започна да 

функционира през месец февруари 2022 г. 

Проведени са три кампании за предаване на опасни отпадъци, като в резултат 

са събрани над 13 тона.  

Осигурена е ефективната работа на Общинския приют за бездомни кучета. 

153 са осиновените кучета, преминали са над 300. Кастрирани са 260 кучета и 150 котки.  

Приключили СМР за обект: „Строителство и реконструкция на водопровод 

по бул. „България“  и канализационен колектор по бул. „България“, частично по ул. 

„Бачо Киро“", и по ул. „Самуил“ до кръстовището с ул." Цар „Тодор Светослав“ - гр. 

Велико Търново“.  Предстои въвеждането му  в експлоатация през 2023 г. Положени са 

канализационни тръби с обща дължина от 1630 м, с  направени и сградните 

канализационни отклонения, както и тези на заустващите тръби на уличните 

дъждоприемни шахти и уличните отоци. Направени са и нови ревизионни шахти  на 

уличните канализационни коректори. Реконструирана е и водопроводната мрежа с 

дължина от 1800 м, направени са и сградните водопроводни отклонения в границите на 

общинската публична територия. 

Издадени разрешения за строеж и сключени Договори за изпълнение на СМР 

за обекти: „Строителство и реконструкция на канализационен колектор, напорен 

тръбопровод  и уличен водопровод по ул. „Опълченска“, гр. Велико Търново“;  

„Строителство и реконструкция на уличен водопровод по ул. „Ксилифорска“, гр. Велико 

Търново“;  „Cтроителство и реконструкция на водопроводни и канализационни 

колектори по ул. „Теодосий Търновски“, ул. „Димитър Найденов“  и ул. „Сливница“- гр. 
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Велико Търново“.  

Завършено строителството на ВиК-мрежите на ул. „Димитър Благоев”, ул. 

„Иван Хаджидимитров” и  ул. „Димитър Рашев”. 

Финализиране на строителните дейности по ул. „Козлодуй“ и ул. 

„Александър Бурмов“ в гр. В. Търново и последващото им въвеждане в експлоатация 

предстои през 2023 г. 

Все по-силен става интересът към новата програма за саниране на 

многофамилни жилищни сгради. Над 40 блока във Велико Търново са направили 

регистрацията на сдруженията. Някои от тях променят регистрацията, тъй като са я 

направили в предходния период, когато имаше такава „Енергийна ефективност“. В 

активност са над 30 жилищни сгради, които са в напреднал стадий на проектиране на 

енергийна ефективност, паспортизация и архитектурно заснемане. 

Проведени са няколко информационни и разяснителни срещи за гражданите. 

Тази седмица предстои още една среща. 

По новата процедура за саниране за Община Велико Търново са предвидени 

50 милиона лева, с които могат да бъдат внедрени мерки за енергийна ефективност на 

многофамилните жилищни сгради.  

С над 1500 нови LED-осветителни тела и системи е модернизирано уличното 

осветление във Велико Търново. Те са монтирани в най-големите населени квартали - 

„Картала“, „Колю Фичето“, „Бузлуджа“ и „Зона Б“, в които живеят близо 38 000 

великотърновци.  

Инвестицията е по проекта на Община Велико Търново за рехабилитация и 

модернизация на системите за външно изкуствено осветление, финансиран по механизма 

на Европейското икономическо пространство. Привлечените безвъзмездно средства са 

920 000 лева. 

Приложената мярка за енергийна ефективност вече дава своите резултати - 

над 20 000 лева месечно е икономията, която се прави от уличното осветление за разлика 

от предходен период преди смяната им. Консумираната електроенергия е с около 18% 

по-малко от преди това. 

Освен до по-малко разходи за ток, новото осветление подобрява и условията 

за пътна безопасност. 

През 2022 година са реализирани дейности по изграждане и реконструкция на 

парково и улично осветление на следните обекти на територията на община Велико 

Търново:  

- Реконструкция на парковото осветление в парк „Марно поле“, гр. Велико 

Търново; 

- Реконструкция в селата Ново село, Велчево, Арбанаси; 

- Изграждане на осветление на ул. „Народни будители“ и на ул. „Димитър 

Рашев“, гр. Велико Търново, етап 1; 

- Реконструкция на ул. „Алеко Константинов“, на ул. „Иван Хаджидимитров“, 

ул. „Димитър Благоев“; 

- Реконструкция на художественото осветление на паметника на Васил 

Левски. 

Общата стойност възлиза на 154 000 лева.  
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Културното наследство в Община Велико Търново е в постоянния фокус и 

интерес от една страна на творци и артисти, а от друга - на любители и туристи, заради 

съвременното представяне на музейни експозиции, обекти и разнообразни събития, 

популяризиращи материалното и нематериалното културно наследство на региона,  

страната  и  света.  

И през 2022 година политиките на община Велико Търново в областта на 

културата и туризма са насочени към  преоткриване на  своя културен потенциал на 

гостоприемна и предпочитана среда за изкуствата и културата, ориентиране към  младите 

творци от всички области на изкуствата и културата, привличане на нови публики.  

През 2022 година на територията на общината с подкрепата на Община 

Велико Търново бяха проведени общо 902 културни събития от всички жанрове на 

изкуствата, организирани от държавни и общински културни институции, читалища и 

НПО.  

В резултат на втората публично обявена сесия за кандидатстване с проекти за 

включване на събития в Културния календар на Общината и Програма „Изкуство и 

култура“, се създадоха нови и се разшириха вече изградените партньорства с независими 

творци и НПО в сферата на културата и изкуствата, които значително повишиха нивото 

и разнообразието на културния живот в града и в общината. Разшири се тенденцията във 

Велико Търново да се организират изнесени издания на национални и международни 

културни събития.  

Реализирани са знаковите за Велико Търново национални и международни 

фестивали: „Сцена на вековете“, „Арбанаси Самър Мюзик“, „Средновековен 

Търновград“, „Лято, кукли и приятели“, „Международен фолклорен фестивал“, 

„Балканфолк“ и др. 17 са фестивалите, организирани и реализирани в населените места 

от общината.  

Създаване на План за опазване и управление „Историческо селище Велико 

Търново“. 

През 2022 год. са проведени работни срещи с авторите на Плана за опазване 

и управление за груповата културна ценност „Историческо селище-Велико Търново” в 

първи етап, обхващащ архитектурните зони на главната улица: „Независимост“ – „Ст. 

Стамболов”, „Опълченска“ – „Пиколо - Ив. Вазов” и „Христо Ботев“ –„Х. Димитър”, 

Самоводската чаршия. Също така е направена и окончателната среща с направените 

корекции от НИНКН. В рамките на два месеца трябва да бъде направена промяната, 

която те са дали и да бъде одобрен от Министерството на кулутрата. 

Разширяване на Мултимедийния посетителски център „Царевград Търнов по 

ОП „Региони в растеж“ 2014-2020 г. на обща стойност 1,3 млн. лева с  период на 

изпълнение  30 месеца. Изпълнен е договорът за СМР за разширяване на съществуващия 

Мултимедиен посетителски център. През септември стартира изпълнението за доставка 

и монтаж на обзавеждане, оборудване и инвентар на Мултимедиен посетителски център 

„Царевград Търнов“, като срокът за изпълнение е 150 календарни дни. Дейността е в 

процес на изпълнение. 

Музей „Възраждане и Учредително събрание“. 
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Проектът е част от основните проекти за устойчиво и градско развитие по ОП 

„Региони в растеж“ 2014-2020. През 2022 г. Община Велико Търново изпълнява договора 

за финансиране на обща стойност 2,8 млн. лв.  с период на изпълнение 30 месеца.  

В обхвата на проекта са включени интегрирани мерки и дейности за 

реконструкция и внедряване на мерки за енергийна ефективност, с което се цели 

намаляване разходите и улесняване експлоатирането на сградата. Инвестицията цели 

осигуряване на съвременна среда за излагане и  популяризиране на културно-

историческото наследство, намиращо се в музея от епохата на Възраждането.  

През 2022 г. туристическият сектор започна да се възстановява след 

пандемията от COVID-19. Организираните групи и индивидуалните туристи от България 

и целия свят се завърнаха във Велико Търново с цел посещение на музейни обекти, 

участие в културни събития, уикенди и по-дълги почивки. 40% е увеличението на 

туристите, като музейните обекти за цялата 2022 година са посетени от над 320 000 

посетители, или с над 97 000 повече спрямо 2021 година.  

И през 2022 година усилията на община Велико Търново,  в т.ч. и чрез  

Общинската агенция по туризъм бе промотиране на региона като туристическа 

дестинация с неговото богато културно наследство, откриване на нови групи туристи, 

установяване и поддържане на ефективни партньорски отношения в регионален и 

международен план.  

През 2022 год. Общинската агенция по туризъм съвместно с Община Велико 

Търново организира 17-то издание на Международното туристическо изложение 

„Културен туризъм”, празника „Еньовден на Самоводската чаршия“, „Международен 

фолклорен фестивал Велико Търново”, летния оперен фестивал „Сцена на вековете“, 

фестивала „Нощ на Самоводската чаршия” и Коледен базар в парк „Марно поле“. 

През 2022 г. се наблюдава тенденция към активизиране на международната 

дейност в Община Велико Търново, вследствие отпадане ограниченията, свързани с 

пандемията от Ковид-19. Влияние оказва и геополитическата обстановка в световен 

план, усложнена в резултат от конфликта в Украйна. Община Велико Търново беше 

първата, която сформира кризисен център за подпомагане на украински граждани. 

Международните връзки на Община Велико Търново са фокусирани към 

сътрудничеството в областта на културата, участия във международни фестивали, 

организиране на изложби, работни посещения, обмяна на опит в социалната сфера и др. 

Приоритет на общината са партньорства и обмени с държави-членки на 

Европейския съюз и поддържането на приятелските отношения и сътрудничество с 

побратимените градове, както и партниране по програми в области като култура, 

опазване на културно-историческото наследство, туризъм, спорт, насърчаване на 

инвестициите. Проведени са десетки срещи с дипломатически представители и 

посланици, включително посланиците на САЩ – Херо Мустафа, Великобритания – Роб 

Диксън, Испания, Холандия и още много други, които посетиха В. Търново през 

миналата година. Стартира стратегическо партньорство между Велико Търново и 

културната столица на Азербайджан – град Шуша. Тази седмица имаше посещение на 

първия съветник на президента с представители на община Шуша и делегация от Шуша, 

която в разговорите ще ни представи и план за участие на наши фолклорни състави в 

техния фестивал, художници, които също имат фестивал през месец юни, а също така и 
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участие на техни състави в наши фестивални прояви. 

Ако считахме, че 2021 година ни подлага на тежко изпитание заради 

пандемията от COVID 19, то изминалата 2022 год. ни поднесе още по-голямо 

предизвикателство  заради безпрецедентния комплекс от връхлитащи кризи – война, 

инфлация, растящи цени, финансов колапс, политическо безвремие. Тази ситуация на 

многобройни и едновременно протичащи кризи е сложна ситуация, пред каквато досега 

общината и страната ни не беше изправяна. И ако трябва с една дума да се характеризира 

годината, то това е „уязвимост“. Всички обществени системи са уязвими на фона на 

безпрецедентното ни съвремие, в което живеем, но въпреки това администрацията 

положи извънредни усилия да се справя с предизвикателствата заради всички  свои 

съграждани, работеща понякога   в извънреден режим, за да  успява да управлява 

процесите в полза и услуга на гражданите.  

Очакват ни поредните предизвикателства – 2023 година е тази, в  която  да  

приключим стартиралите важни инвестиции по европейските проекти. 

Вярвам, че не е останала незабелязана отдадеността на моя екипа, за да 

приключим най-вече стартиралите важни инвестиции по европейските проекти. Вярвам, 

че също така не е останал незабелязан и ентусиазмът, с който всички работим и по новите 

предизвикателства, както мерките, които бяха спуснати по плана за възстановяване.  

Благодаря на всички великотърновци най-вече за търпението и за активната 

им позиция и вярвам, че ще преминем заедно в тези тежки кризи. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания. 

Не са заявени изказвания. 

Подлагам на гласуване предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Валерия-Тереза Дончева: Въздържал се 

4. Венцислав Спирдонов: За 

5. Георги Марков: За 

6. Георги Недев: За 

7. Гергана Евтимова: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Димитър Чолаков: Въздържал се 

12. Драгомир Йосифов: За 

13. Евгени Коев: Въздържал се 

14. Елена Чамуркова: Въздържал се 

15. Жельо Желев: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Калина Широкова: За 

18. Мавроди Калейнски: Въздържал се 

19. Мариян Арабаджиев: За 

20. Николен Стойнов: За 
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21. Пламен Петров: За 

22. Росен Иванов: За 

23. Светослав Дермански: За 

24. Тихомир Нанев: За 

25. Тодор Тодоров: За 

26. Христо Стоев: За 

27. Якоб ван Бейлен: Против 

Г-н Мирослав Трифонов заяви, че гласува „за“. 

Предложението беше прието с 22 „за“, 1 „против“, 5 „въздържал се“. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1249 

 

 

На основание чл. 44, ал. 5 от ЗМСМА, Великотърновски общински съвет приема 

Отчет за изпълнение на Програма за управление 2019-2023 г. за 2022 година. 

 

 

ПО ТРЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Доклад за изпълнение на Общия устройствен план 

на община Велико Търново за 2022 г., Вх. № 2774/09.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Доклад за изпълнение на Общия 

устройствен план на община Велико Търново за 2022 г., Вх. № 2774 от 09.02.2023 г. 

ПК по УТТП, ПК по ЗГОС приемат предложението. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Не са заявени изказвания. 

Преминаваме към гласуване на предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Валерия-Тереза Дончева: Въздържал се 

4. Венцислав Спирдонов: За 

5. Георги Марков: За 

6. Георги Недев: За 

7. Гергана Евтимова: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Димитър Чолаков: Въздържал се 

12. Драгомир Йосифов: За 

13. Евгени Коев: За 

14. Елена Чамуркова: За 

15. Жельо Желев: За 

16. Иван Александров: За 

17. Йорданка Стефанова: За 

18. Калина Широкова: За 

19. Мавроди Калейнски: За 

20. Мариян Арабаджиев: За 
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21. Мирослав Трифонов: За 

22. Михаил Михалев: Въздържал се 

23. Николен Стойнов: За 

24. Пламен Петров: За 

25. Росен Иванов: За 

26. Светослав Дермански: За 

27. Тихомир Нанев: За 

28. Тодор Тодоров: За 

29. Христо Стоев: За 

30. Юлия Тонкова: Въздържал се 

31. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 27 „за“, „против“ няма, 4 „въздържал се“. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1250 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА и във връзка с чл. 127, ал. 9 от Закона 

за устройство на територията, Великотърновски общински съвет приема Доклад за 

изпълнение на Общия устройствен план на oбщина Велико Търново за 2022 г. 

 

ПО ЧЕТВЪРТА ТОЧКА ОТНОСНО: Доклад за изпълнението на Плана за 

изпълнение на Стратегията за развитие на културата в Община Велико Търново 

2020 – 2030 година за периода 1  януари – 31 декември 2022 г., приет с Решение 

№795/23.12.2021 година на Великотърновски общински съвет, Вх. № 2777/10.02.2023 

г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Доклад за изпълнението на Плана за 

изпълнение на Стратегията за   развитие на културата в Община Велико Търново 2020 – 

2030 година за периода 1  януари – 31 декември 2022 г., приет с Решение №795 от 

23.12.2021 година на Великотърновския общински съвет, Вх. № 2777 от 10.02.2023 г. 

ПК по ОНК приема предложението. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Изказвания не са заявени. 

Поставям на гласуване предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валерия-Тереза Дончева: Въздържал се 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Даниела Андреева-Тодорова: За 

8. Деян Куздов: За 

9. Димитър Чолаков: Въздържал се 

10. Драгомир Йосифов: За 

11. Евгени Коев: Въздържал се 

12. Елена Чамуркова: За 
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13. Жельо Желев: За 

14. Иван Александров: За 

15. Йорданка Стефанова: За 

16. Калина Широкова: За 

17. Мавроди Калейнски: За 

18. Мариян Арабаджиев: За 

19. Мирослав Трифонов: За 

20. Михаил Михалев: Въздържал се 

21. Николен Стойнов: За 

22. Пламен Петров: За 

23. Росен Иванов: За 

24. Светослав Дермански: За 

25. Тихомир Нанев: За 

26. Тодор Тодоров: За 

27. Христо Стоев: За 

28. Юлия Тонкова: Въздържал се 

29. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 24 „за“, „против“ няма, 5 „въздържал се“. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1251 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация, Великотърновският общински съвет приема Доклад за изпълнение на 

Плана за изпълнение на Стратегията за развитие на културата в община Велико Търново 

2020–2030 година за периода 1 януари–31 декември 2022 г., приет с Решение 

№795/23.12.2021 година на Великотърновския общински съвет.  

 

Приложение: Доклад за изпълнение на Плана за изпълнение на Стратегията за 

развитие на културата в Община Велико Търново 2020–2030 година за периода 1 януари–

31 декември 2022 г. 

 

ПО ПЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Програма за дейността на народните читалища в  

община Велико Търново през 2023 г.,  Вх. № 2789/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Програма за дейността на народните 

читалища в  община Велико Търново през 2023 г.,  Вх. № 2789 от 10.02.2023 г. 

ПК по ОНК, ПК по БФ приемат предложението. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Не са заявени изказвания. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Валерия-Тереза Дончева: За 

4. Венцислав Спирдонов: За 

5. Георги Марков: За 

6. Георги Недев: За 
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7. Гергана Евтимова: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Димитър Чолаков: За 

12. Драгомир Йосифов: За 

13. Евгени Коев: За 

14. Елена Чамуркова: За 

15. Жельо Желев: За 

16. Иван Александров: За 

17. Йорданка Стефанова: За 

18. Калина Широкова: За 

19. Мавроди Калейнски: За 

20. Мариян Арабаджиев: За 

21. Мирослав Трифонов: За 

22. Михаил Михалев: За 

23. Николен Стойнов: За 

24. Пламен Петров: За 

25. Росен Иванов: За 

26. Светослав Дермански: За 

27. Тихомир Нанев: За 

28. Тодор Тодоров: За 

29. Христо Стоев: За 

30. Юлия Тонкова: За 

31. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 31 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1252 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от ЗМСМА, чл. 21 и чл. 26а, ал. (1) и (2) от ЗНЧ, 

Великотърновски общински съвет: 

1. Приема Програмата за дейността на народните читалища в община Велико 

Търново през 2023 година, като събития и чествания могат да се добавят по всяко време 

на годината, без финансово обезпечаване от страна на Общината. 

2. Финансирането по предложенията на читалищните ръководства да се 

осигури с разчетените средства при приемането на бюджета на Общината за 2023 година. 

 

Приложение: Програма за дейността на народните читалища в Община Велико 

Търново през 2023 година. 

 

ПО ШЕСТА ТОЧКА ОТНОСНО: Промени по приходната и разходната част на 

Бюджета и СЕС към 31.12.2022 г. на Община Велико Търново, Вх. № 2776/10.02.2023 

г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Промени по приходната и разходната 

част на Бюджета и СЕС към 31.12.2022 г. на Община Велико Търново, Вх. № 2776 от 

10.02.2023 г. 

ПК по БФ, ПК по ИВ, ПК по УТТП приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението. 
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Няма заявени изказвания. 

Поставям на гласуване предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Валерия-Тереза Дончева: Въздържал се 

4. Венцислав Спирдонов: За 

5. Георги Марков: За 

6. Георги Недев: За 

7. Гергана Евтимова: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Димитър Чолаков: Въздържал се 

12. Драгомир Йосифов: За 

13. Евгени Коев: Въздържал се 

14. Елена Чамуркова: За 

15. Жельо Желев: За 

16. Иван Александров: За 

17. Йорданка Стефанова: За 

18. Калина Широкова: За 

19. Мавроди Калейнски: За 

20. Мариян Арабаджиев: За 

21. Мирослав Трифонов: За 

22. Михаил Михалев: Въздържал се 

23. Николен Стойнов: За 

24. Пламен Петров: За 

25. Росен Иванов: За 

26. Светослав Дермански: За 

27. Тихомир Нанев: За 

28. Тодор Тодоров: За 

29. Христо Стоев: За 

30. Юлия Тонкова: Въздържал се 

31. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 26 „за“, „против“ няма, 5 „въздържал се“. 

 

РЕШЕНИЕ № 1253 – приложение към протокола 

 

ПО СЕДМА ТОЧКА ОТНОСНО: Одобряване на разчети на капиталови разходи за 

2023 г., целеви разходи за 2023 г. и планирани инвестиции по процедури на План за 

възстановяване и устойчивост на Република България, Вх. № 2790/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Одобряване на разчети на капиталови 

разходи за 2023 г., целеви разходи за 2023 г. и планирани инвестиции по процедури на 

План за възстановяване и устойчивост на Република България, Вх. № 2790 от 10.02.2023 

г. 

Всички комисии са приели предложението. 
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Давам думата за изказвания по предложението. 

Не са заявени изказвания. 

Подлагам на гласуване предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Валерия-Тереза Дончева: Въздържал се 

4. Венцислав Спирдонов: За 

5. Георги Марков: За 

6. Георги Недев: За 

7. Гергана Евтимова: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Драгомир Йосифов: За 

12. Евгени Коев: Въздържал се 

13. Елена Чамуркова: Въздържал се 

14. Жельо Желев: За 

15. Иван Александров: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Калина Широкова: За 

18. Мавроди Калейнски: Въздържал се 

19. Мариян Арабаджиев: За 

20. Мирослав Трифонов: За 

21. Николен Стойнов: За 

22. Пламен Петров: За 

23. Росен Иванов: За 

24. Светослав Дермански: За 

25. Тихомир Нанев: За 

26. Тодор Тодоров: За 

27. Христо Стоев: За 

28. Юлия Тонкова: Въздържал се 

29. Якоб ван Бейлен: Против 

Предложението беше прието с 23 „за“, 1 „против“, 5 „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1254 

 

На основание чл. 44, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА  и чл. 10 от ПМС 7/19.01.2023 г. за 

уреждане на бюджетни взаимоотношения през 2023 г., във връзка с чл. 6  от Закона за 

прилагане на разпоредби на Закона за държавния бюджет на Република България за 2022 

г., Закона за бюджета на държавното обществено осигуряване за 2022 г. и Закона за 

бюджета на Националната здравноосигурителна каса за 2022 г., Великотърновски 

общински съвет одобрява за финансиране през 2023 г.: 

1. Разчет на капиталови разходи за 2023 година по Приложение 1; 

2. Разчет на целеви разходи за 2023 година по Приложение 2; 

3. Планирани инвестиции по процедури на План за възстановяване и 

устойчивост на Република България по Приложение 3. 
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ПО ОСМА ТОЧКА ОТНОСНО: Регистриране на разкритата и функционираща 

социална услуга „Асистентска подкрепа“ в регистър БУЛСТАТ, Вх. № 

2778/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Регистриране на разкритата и 

функционираща социална услуга „Асистентска подкрепа“ в регистър БУЛСТАТ, Вх. № 

2778 от 10.02.2023 г. 

ПК по НПУОР и ПК по ЗСД приемат предложението. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Не са заявени изказвания. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Валерия-Тереза Дончева: За 

4. Венцислав Спирдонов: За 

5. Георги Марков: За 

6. Георги Недев: За 

7. Гергана Евтимова: За 

8. Деян Куздов: За 

9. Деян Хаджийски: За 

10. Димитър Чолаков: За 

11. Драгомир Йосифов: За 

12. Евгени Коев: За 

13. Елена Чамуркова: За 

14. Иван Александров: За 

15. Йорданка Стефанова: За 

16. Калина Широкова: За 

17. Мавроди Калейнски: За 

18. Мариян Арабаджиев: За 

19. Мирослав Трифонов: За 

20. Михаил Михалев: За 

21. Николен Стойнов: За 

22. Пламен Петров: За 

23. Росен Иванов: За 

24. Светослав Дермански: За 

25. Тихомир Нанев: За 

26. Тодор Тодоров: За 

27. Христо Стоев: За 

28. Юлия Тонкова: За 

29. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 29 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1255 

 

На основание чл. 21, ал.1,т.23 и ал.2, във връзка с чл. 17, ал.1,т.7 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, във връзка с § 1, т.32 от 
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Допълнителните разпоредби на Закона за социалните услуги и § 1, т.10а от Кодекса на 

труда, Великотърновски общински съвет: 

1. Дава съгласие трудовите правоотношения с работещите служители в социалната 

услуга „Асистентска подкрепа“ да се уредят в съответствие с чл.123 от Кодекса 

на труда, съобразно утвърдената щатна численост на социалната услуга. 

2. Дава съгласие за целите на данъчното и осигурителното законодателство да се 

регистрира в Регистър БУЛСТАТ социалната услуга „ Асистентска подкрепа“ с 

адрес: гр. Велико Търново, ул.„ Филип Тотю“ № 18, с капацитет 208 места. 

 

ПО ДЕВЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Предоставяне на безлихвен заем от фонд " 

Покриване на разходите за приватизация и следприватизационен контрол" към 

Общинска агенция за приватизация, Вх.№ 2798/15.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Предоставяне на безлихвен заем от фонд 

"Покриване на разходите за приватизация и следприватизационен контрол" към 

Общинска агенция за приватизация, Вх. № 2798 от 15.02.2023 г. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Изказвания не са заявени. 

Преминаваме към гласуване на предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Даниела Андреева-Тодорова: За 

8. Деян Куздов: За 

9. Деян Хаджийски: За 

10. Димитър Чолаков: За 

11. Драгомир Йосифов: За 

12. Евгени Коев: За 

13. Елена Чамуркова: За 

14. Иван Александров: За 

15. Йорданка Стефанова: За 

16. Калина Широкова: За 

17. Мавроди Калейнски: За 

18. Мариян Арабаджиев: За 

19. Мирослав Трифонов: За 

20. Михаил Михалев: За 

21. Николен Стойнов: За 

22. Пламен Петров: За 

23. Росен Иванов: За 

24. Светослав Дермански: За 

25. Тихомир Нанев: За 

26. Тодор Тодоров: За 

27. Христо Стоев: За 
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28. Юлия Тонкова: Въздържал се 

29. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 28 „за“, „против“ няма, 1 „въздържал се“. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1256 

 

На основание чл.21, ал.1, т.10 от ЗМСМА, чл.103, ал.2 от Закона за публичните 

финанси, чл.3, ал.3, предл. първо и чл.14, ал.3 от Наредбата за формиране и управление 

на приходите от приватизацията в Община Велико Търново, Великотърновски общински 

съвет: 

 1. Дава съгласие да бъде извършен разход на средства от фонд „Покриване на 

разходите за приватизация и следприватизационен контрол” към Общинска агенция за 

приватизация в размер на 11 200 (единадесет хиляди и двеста) лева, които да бъдат 

предоставени под формата на безлихвен заем на Регионална библиотека “П. Р. 

Славейков”, за закупуване на цветна мултифункционална машина, оптична призма, част 

от оборудването на роботизиран скенер 2.0 MDS и комплект високопроизводителни 

твърди дискове за подсигуряване устойчивата работа на Център за дигитализация, при 

следните условия :  

 1.1. Срок за връщане на заема – до 31.12.2023 (тридесет и първи декември, две 

хиляди двадесет и трета) година, на 10 равни месечни погасителни вноски, всяка в размер 

на по 1 120 (хиляда сто и двадесет) лева, считано от датата на предоставяне на заемните 

средства. 

1.2. В договора да се включи клауза при забава за връщане на предоставените 

заемни средства в установените срокове, за плащане на неустойка в размер на законната 

лихва върху неиздължената в срок част от предоставените заемни средства. 

 

ПО ДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Включване в Годишен план за приватизация  за  

2023 година и откриване процедура за приватизация за 2023 година за общински 

нежилищен имот, с. Беляковец, Вх. № 2799/15.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Включване в Годишен план за 

приватизация  за  2023 година и откриване процедура за приватизация за 2023 година за 

общински нежилищен имот, с. Беляковец, Вх. № 2799 от 15.02.2023 г. 

Давам думата на Албена Беренска – кмет на село Беляковец. 

Г-жа АЛБЕНА БЕРЕНСКА: Подкрепям становището си, остава 

непроменено. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Няма заявени изказвания. 

Поставям на гласуване предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 
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6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Драгомир Йосифов: За 

12. Елена Чамуркова: За 

13. Жельо Желев: За 

14. Иван Александров: За 

15. Йорданка Стефанова: За 

16. Калина Широкова: За 

17. Мавроди Калейнски: За 

18. Мариян Арабаджиев: За 

19. Мирослав Трифонов: За 

20. Николен Стойнов: За 

21. Пламен Петров: За 

22. Росен Иванов: За 

23. Светослав Дермански: За 

24. Тихомир Нанев: За 

25. Тодор Тодоров: За 

26. Юлия Тонкова: За 

27. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 27 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1257 

 

 

 I. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл.3, ал.3, т.2 и чл.4, ал.4 от ЗПСК, 

Великотърновски общински съвет реши: 

1. Включва в Годишен план за приватизация за 2023 година и открива процедура 

за приватизация на общински нежилищeн имот, със стопанско предназначение, 

представляващ: „УПИ III – „за спортни нужди“ от кв.11 по ПУП на с. Беляковец“ – 

собственост на Община Велико Търново. 

2.Забранява извършването на разпоредителни сделки с имота, сключването на 

договори с предмет имота по т.1: за придобиване дялово участие, за наем, за съвместна 

дейност, за кредит, за обезпечаване на вземания и поемане на менителнични задължения, 

освен с разрешение на Общинския съвет. 

3.Възлага на Общинска агенция за приватизация да подготви и осъществи 

приватизационната сделка за имота по установения от закона ред и приетите решения от 

Общинския съвет. 

ІI. Възлага на общинската администрация при актуализация на Инвестиционната 

програма на Община Велико Търново за 2023 година към обектите с източник на 

финансиране от „Специален фонд за инвестиции и дълготрайни активи” да бъдат 

включени обекти на територията на с. Беляковец на стойност до 30 % от постъпленията 

от продажбата на описания в т. I.1 обект. 
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ПО ЕДИНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Включване в Годишен план за 

приватизация  за  2023 година и откриване процедура за приватизация за 2023 

година за общински нежилищен имот, с. Ресен, Вх. № 2800/15.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Включване в Годишен план за 

приватизация  за  2023 година и откриване процедура за приватизация за 2023 година за 

общински нежилищен имот, с. Ресен, Вх. № 2800 от 15.02.2023 г. 

Давам думата на Йорданка Колева – кмет на село Ресен.  

Г-жа ЙОРДАНКА КОЛЕВА: Благодаря на Надзорния съвет по 

приватизация, че одобри предложението за обособяване на два парцела, УПИ 7, кв. 33, 

тъй като през 1981 г. Окръжният съвет е определил една площ, на която да бъде 

изградена болница, тъй като тогава населението на село Ресен е наброявало 4500 души.  

В момента сме към 2000 души, изграждането на болница не би се 

осъществило, затова считам, че е необходимо този голям имот да бъде отреден на две, за 

да може да се използва по предназначение и за живия живот. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Не са заявени изказвания. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Валерия-Тереза Дончева: За 

4. Венцислав Спирдонов: За 

5. Георги Марков: За 

6. Георги Недев: За 

7. Гергана Евтимова: За 

8. Гюнай Далоолу: За 

9. Даниела Андреева-Тодорова: За 

10. Деян Куздов: За 

11. Деян Хаджийски: За 

12. Драгомир Йосифов: За 

13. Евгени Коев: За 

14. Елена Чамуркова: За 

15. Жельо Желев: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Калина Широкова: За 

18. Мавроди Калейнски: За 

19. Мариян Арабаджиев: За 

20. Мирослав Трифонов: За 

21. Николен Стойнов: За 

22. Пламен Петров: За 

23. Росен Иванов: За 

24. Светослав Дермански: За 

25. Тихомир Нанев: За 

26. Тодор Тодоров: За 
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27. Юлия Тонкова: За 

28. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 28 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1258 

 

 

I. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл.3, ал.3, т.2 и чл.4, ал.4 от ЗПСК, 

Великотърновски общински съвет реши: 

1. Включва в Годишен план за приватизация за 2023 година и открива процедура 

за приватизация на общински нежилищeн имот, със стопанско предназначение, 

представляващ: „Поземлен имот с идентификатор 62517.500.1083 по КККР на с. Ресен, 

за който имот е отреден УПИ VII – „за болница“ от кв.33 по ПУП на с. Ресен, заедно с 

построена в него сграда“ – собственост на Община Велико Търново 

2.Забранява извършването на разпоредителни сделки с имота, сключването на 

договори с предмет имота по т.1: за придобиване дялово участие, за наем, за съвместна 

дейност, за кредит, за обезпечаване на вземания и поемане на менителнични задължения, 

освен с разрешение на Общинския съвет. 

3.Възлага на Общинска агенция за приватизация да подготви и осъществи 

приватизационната сделка за имота по установения от закона ред и приетите решения от 

Общинския съвет. 

ІI. Възлага на общинската администрация при актуализация на Инвестиционната 

програма на Община Велико Търново за 2023 година към обектите с източник на 

финансиране от „Специален фонд за инвестиции и дълготрайни активи” да бъдат 

включени обекти на територията на с. Ресен на стойност до 30 % от постъпленията от 

продажбата на описания в т. I.1 обект . 

 

ПО ДВАНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Включване в Годишен план за 

приватизация  за  2023 година и откриване процедура за приватизация за 2023 

година за общински нежилищен имот, с. Ресен, Вх. № 2801/15.02.2023 г.   

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Включване в Годишен план за 

приватизация  за  2023 година и откриване процедура за приватизация за 2023 година за 

общински нежилищен имот, с. Ресен, Вх. № 2801 от 15.02.2023 г.   

Давам думата на Йорданка Колева – кмет на с. Ресен. 

Г-жа ЙОРДАНКА КОЛЕВА: Подкрепям становището си. Благодаря на 

Надзорния съвет! 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Няма заявени изказвания. 

Поставям на гласуване предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Валерия-Тереза Дончева: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 
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5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Драгомир Йосифов: За 

12. Елена Чамуркова: За 

13. Жельо Желев: За 

14. Иван Александров: За 

15. Йорданка Стефанова: За 

16. Калина Широкова: За 

17. Мавроди Калейнски: За 

18. Мариян Арабаджиев: За 

19. Мирослав Трифонов: За 

20. Николен Стойнов: За 

21. Пламен Петров: За 

22. Росен Иванов: За 

23. Светослав Дермански: За 

24. Тихомир Нанев: За 

25. Тодор Тодоров: За 

26. Юлия Тонкова: За 

27. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 27 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1259 

 

 

I. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл.3, ал.3, т.2 и чл.4, ал.4 от ЗПСК, 

Великотърновски общински съвет реши: 

1.Включва в Годишен план за приватизация за 2023 година и открива процедура 

за приватизация на общински нежилищeн имот, със стопанско предназначение, 

представляващ: „Поземлен имот с идентификатор 62517.500.295 по КККР на с. Ресен, за 

който имот е отреден УПИ  Х от кв.22-А по ПУП на с. Ресен, заедно с построени в него 

сграда за битови услуги (бивша баня), гараж и стопанска постройка“ – собственост на 

Община Велико Търново. 

2.Забранява извършването на разпоредителни сделки с имота, сключването на 

договори с предмет имота по т.1: за придобиване дялово участие, за наем, за съвместна 

дейност, за кредит, за обезпечаване на вземания и поемане на менителнични задължения, 

освен с разрешение на Общинския съвет. 

3.Възлага на Общинска агенция за приватизация да подготви и осъществи 

приватизационната сделка за имота по установения от закона ред и приетите решения от 

Общинския съвет. 

ІI.Възлага на общинската администрация при актуализация на Инвестиционната 

програма на Община Велико Търново за 2023 година към обектите с източник на 

финансиране от „Специален фонд за инвестиции и дълготрайни активи” да бъдат 

включени обекти на територията на с. Ресен на стойност до 30 % от постъпленията от 

продажбата на описания в т. I.1 обект . 
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ПО ТРИНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Възлагане на дейности на Регионален 

исторически музей-Велико Търново във връзка с учредено безвъзмездно право на 

управление върху имот – публична държавна собственост – Групова недвижима 

археологична културна ценност „Велика лавра“, гр. Велико Търново, Вх. № 

2782/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Възлагане на дейности на Регионален 

исторически музей-Велико Търново във връзка с учредено безвъзмездно право на 

управление върху имот, публична държавна собственост – Групова недвижима 

археологична културна ценност „Велика лавра“, гр. Велико Търново, Вх. № 2782 от 

10.02.2023 г. 

ПК по ОС, ПК по ОНК приемат предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението. 

Изказвания не са заявени. 

Подлагам на гласуване предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Венцислав Спирдонов: За 

3. Георги Марков: За 

4. Георги Недев: За 

5. Гергана Евтимова: За 

6. Гюнай Далоолу: За 

7. Даниела Андреева-Тодорова: За 

8. Деян Куздов: За 

9. Деян Хаджийски: За 

10. Драгомир Йосифов: За 

11. Елена Чамуркова: За 

12. Жельо Желев: За 

13. Иван Александров: За 

14. Йорданка Стефанова: За 

15. Калина Широкова: За 

16. Мавроди Калейнски: За 

17. Мариян Арабаджиев: За 

18. Михаил Михалев: За 

19. Николен Стойнов: За 

20. Пламен Петров: За 

21. Росен Иванов: За 

22. Светослав Дермански: За 

23. Тихомир Нанев: За 

24. Тодор Тодоров: За 

25. Христо Стоев: За 

26. Юлия Тонкова: За 

27. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 27 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 
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Р Е Ш Е Н И Е  № 1260 

 

   На основание чл. 21,  ал.1, т.23 от ЗМСМА, във връзка с чл.12, ал. 6 от Закона за 

културното наследство, Решение №913/13.11.2022 г. на Министерски съвет на Република 

България и Договор №РД11-00-265/21.12.2022 г. между Министерство на Културата и 

Община Велико Търново, Великотърновски общински съвет:  

1. Възлага на Регионален исторически музей – Велико Търново дейностите, 

свързани с опазване на предоставените за управление с Решение №913/13.11.2022 г. на 

Министерски съвет на Република България недвижима културна ценност, а именно: 

недвижим имот публична държавна собственост, находящ се в гр. Велико 

Търново, ул. „Климент Охридски” №7, представляващ групова недвижима 

археологическа ценност „Велика лавра”, съставляващ поземлен имот с идентификатор 

№10447.509.243 по КККР на гр. Велико Търново /стар идентификатор кв.209 УПИ І-

1763/, с площ от 4 308 кв. м., заедно с построените в имота сгради: 

- църква „Св. 40 мъченици” с идентификатор №10447.509.243.1 по КККР на гр. 

Велико Търново, с предназначение – култова религиозна сграда, със ЗП от 211 кв. м., 

едноетажна, масивна конструкция – каменна зидария, построена през 1230 г. и 

реставрирана; 

- пристройка Мавзолей-костница с идентификатор №10447.509.243.2 по КККР на 

гр. Велико Търново, с предназначение – култова религиозна сграда, със ЗП от 84 кв. м., 

едноетажна, масивна конструкция – каменна зидария; 

както и дейностите, свързани с осъществяването на други научни, културни, 

образователни и туристически дейности в съответствие с изискванията на Закона за 

културното наследство. 

2. Възлага на Кмета на община Велико Търново да уреди с договор отношенията 

между Община Велико Търново и Регионален исторически музей – Велико Търново. 

 

ПО ЧЕТИРИНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Предоставяне на пасища, мери и 

ливади от ОПФ, Вх. № 2783/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Предоставяне на пасища, мери и ливади 

от ОПФ, Вх. № 2783 от 10.02.2023 г. 

ПК по ОС, ПК по ЗГОС приемат предложението. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Изказвания не са заявени. 

Преминаваме към гласуване. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 
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11. Драгомир Йосифов: За 

12. Евгени Коев: За 

13. Жельо Желев: За 

14. Иван Александров: За 

15. Йорданка Стефанова: За 

16. Калина Широкова: За 

17. Мавроди Калейнски: За 

18. Мариян Арабаджиев: За 

19. Николен Стойнов: За 

20. Пламен Петров: За 

21. Росен Иванов: За 

22. Светослав Дермански: За 

23. Тихомир Нанев: За 

24. Тодор Тодоров: За 

25. Христо Стоев: За 

26. Юлия Тонкова: За 

27. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 27 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1261 

 

 

1. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 37и, ал. 3, чл. 37о, ал. 1, т. 1 от ЗСПЗЗ  

Великотърновски общински съвет приема списък на имоти от ОПФ, съгласно Приложение № 1, 

представляващи пасища, мери и ливади и дава съгласие да се предоставят за общо ползване. 

2. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 37и, ал. 1 и ал. 3, чл. 37о, ал. 1, т. 1 от 

ЗСПЗЗ, Великотърновски общински съвет приема списък на имоти от ОПФ, представляващи 

пасища, мери и ливади за индивидуално ползване от собственици или ползватели на 

животновъдни обекти с пасищни селскостопански животни, регистрирани в 

Интегрираната информационна система на БАБХ, съобразно броя и вида на 

регистрираните животни, съгласно Приложение № 2 . Дава съгласие да се предоставят за 

индивидуално ползване имотите, по цени, определени по пазарен механизъм, за срок от 6 (шест) 

стопански години, считано от стопанска 2023/2024 година.  

 3. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 37и, ал. 13 от ЗСПЗЗ дава съгласие 

останалите свободни пасища, мери и ливади от общинския поземлен фонд да се отдадат 

под наем чрез търг, на който да се допуснат до участие само собственици на пасищни 

селскостопански животни, регистрирани в Интегрираната информационна система на 

БАБХ. Търговете да се проведат от кмета на Община Велико Търново, при начални 

тръжни цени, определени по пазарен механизъм от лицензиран оценител. Договорите да 

се сключват за срок от една стопанска година. 

 4. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 37и, ал. 14 от ЗСПЗЗ дава съгласие 

останалите след провеждане на търга по чл. 37и, ал. 13 от ЗСПЗЗ свободни пасища, мери 

и ливади да се отдадат чрез търг на собственици на пасищни селскостопански животни 

и на лица, които поемат задължение да ги поддържат в добро земеделско и екологично 

състояние, по реда, определен в ППЗСПЗЗ. Търговете да се проведат от кмета на 

Община Велико Търново, при начални тръжни цени, определени по пазарен механизъм 

от лицензиран оценител . Договорите да се сключват за срок от една стопанска година.  
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5. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 37о, ал. 1, т. 2 и ал. 2 от ЗСПЗЗ, 

Великотърновски общински съвет приема следните правила за ползване и мерки за опазване на 

пасищата, мерите и ливадите от ОПФ на територията на община Велико Търново, както следва: 

5.1.Пасищата, мерите и ливадите да се поддържат в добро земеделско и 

екологично състояние, съгласно одобрените от Министерството на земеделието и 

храните правила. 

 5.2.Забранява се промяна предназначението на пасищата, мерите и ливадите, 

тяхното разораване, както и използването им за неземеделски нужди. 

 5.3.Не се допуска замърсяването им с битови, строителни, производствени, 

опасни и др. отпадъци. 

 5.4. Забранява се паленето на растителност в пасищата, мерите и ливадите. 

 5.5.Агротехнически мероприятия, като подсяване, торене, борба с плевелната 

растителност, отводняване и напояване се съгласуват с общинска администрация, а 

мероприятията почистване от камъни и почистване от храсти с кмета /кметския 

наместник/ на населеното място. 

5.6. Пасищата, мерите и ливадите да се опазват от ерозиране, заблатяване, 

засоляване и др. 

 5.7. Пасищата, мерите и ливадите от списъка за индивидуално ползване се отдават 

както за паша, така и за косене. 

5.8. Наемателите се задължават да осигуряват места за преминаване (прокари) на 

хора, животни и техника до съседни имоти, както и до традиционните места за водопой. 

5.9. Забранява се поставянето на временни или трайни заграждения върху 

пасищата, мерите и ливадите от ОПФ. 

5.10. Не се разрешава изграждането на временни постройки (навеси). 

5.11. При предоставяне на части от пасища, мери и ливади за общо ползване, за 

индивидуално ползване и/или на повече от един ползвател, разграничаването на отделните 

части да се изготвя върху копие от скица на съответния имот. 

6. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да извърши всички необходими 

административни действия по изпълнение на настоящото Решение при спазване на 

действащата нормативна уредба.  

 

ПО ПЕТНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Продажба на недвижим имот - 

апартамент, гр. В. Търново, Вх. № 2788/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Продажба на недвижим имот - 

апартамент, гр. В. Търново, Вх. № 2788 от 10.02.2023 г. 

ПК по ОС приема предложението.  

Давам думата за изказвания по предложението. 

Няма заявени изказвания. 

Поставям на гласуване това предложение. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Венцислав Спирдонов: За 

3. Георги Марков: За 

4. Гергана Евтимова: За 

5. Гюнай Далоолу: За 

6. Даниела Андреева-Тодорова: За 
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7. Деян Куздов: За 

8. Деян Хаджийски: За 

9. Драгомир Йосифов: За 

10. Евгени Коев: За 

11. Жельо Желев: За 

12. Иван Александров: За 

13. Йорданка Стефанова: За 

14. Калина Широкова: За 

15. Мавроди Калейнски: За 

16. Мариян Арабаджиев: За 

17. Николен Стойнов: За 

18. Пламен Петров: За 

19. Светослав Дермански: За 

20. Тихомир Нанев: За 

21. Тодор Тодоров: За 

22. Юлия Тонкова: За 

23. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 23 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1262 

 

 

1. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл.47, ал.1, т.3, ал.2 и ал. 3 във връзка с 

чл. 42, ал. 1, т. 2 от ЗОС, чл. 47, ал. 1, във връзка с чл. 46, ал. 1, т. 1, чл. 47, ал. 4 и ал. 5 от 

Наредбата за реда и условията за установяване на жилищни нужди, настаняване и 

продажба на общински жилища, Великотърновски общински съвет включва в списъка за 

продажба жилище – частна общинска собственост, индивидуализиран в АЧОС № 

7468/20.09.2022 г., а именно: 

Апартамент № …. /Апартамент № ….. на кота +1,40 по ценообразуване на 

жилищния блок от 04.03.2008 год./, представляващ самостоятелен обект в сграда с 

идентификатор 10447.506.286.2.1 (едно нула четири четири седем точка пет нула шест 

точка две осем шест точка две точка едно) по Кадастрална карта и кадастралните 

регистри (КККР) на гр. Велико Търново, с административен адрес на имота: гр. Велико 

Търново, п.к. 5000, гр. Велико Търново, ул. ,,Димитър Буйнозов“ ……………., който 

самостоятелен обект се намира в сграда с идентификатор 10447.506.286.2, разположена 

в поземлени имоти с идентификатори: 10447.505.46 и 10447.506.286 с предназначение на 

самостоятелния обект: жилище, апартамент – в жилищна или вилна сграда, или в сграда 

със смесено предназначение, със застроена площ от 56,44 кв. м. (петдесет и шест цяло и 

четиридесет и четири стотни квадратни метра), състоящо се от: входно антре, спалня, 

дневна, баня-тоалетна и тераса; при граници: на същия етаж: 10447.506.286.2.2; под 

обекта: няма, над обекта: 10447.506.286.2.3; Склад ……………… с полезна площ 2,97 кв. 

м. (две цяло и деветдесет и седем стотни квадратни метра); заедно с 3,9872 % (три цяло 

девет хиляди осемстотин седемдесет и две десетохилядни процента) идеални части от 

общите части на жилищния блок и принадлежащите на склада 0,0676 % (нула цяло 

шестстотин седемдесет и шест десетохилядни процента) ид. части от общите части на 

сградата и правото на строеж върху общинска земя в УПИ V (пет римско) от квартал № 

1 (първи) по ПУП на гр. Велико Търново, ж.к. Картала. 
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2. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл.47, ал.1, т.3 и ал.2 от ЗОС и чл.47, 

ал.5, ал. 6 във вр. с чл. 46, ал.1, т.1 от Наредбата за реда и условията за установяване на 

жилищни нужди, настаняване и продажба на общински жилища Великотърновски 

общински съвет дава съгласие описаният в точка 1 недвижим имот да бъде продаден на 

Емилия ………..Николаева, ЕГН: …………... Одобрява продажна цена на гореописания 

имот, въз основа на експертна оценка, изготвена от оценител на имоти, регистриран по 

ЗНО, в размер на 84 000 лв. (осемдесет и четири хиляди лева). 

3. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да осъществи всички необходими 

административни действия по продажба на имота, съгласно разпоредбите на Закона за 

общинска собственост и Наредбата на Великотърновския общински съвет за реда и 

условията за установяване на жилищни нужди, настаняване и продажба на общински 

жилища. 

 

ПО ШЕСТНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Продажба на недвижим имот по реда 

на чл.35, ал.3 от ЗОС, с. Шемшево, Вх. № 2787/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Продажба на недвижим имот по реда на 

чл.35, ал.3 от ЗОС, с. Шемшево, Вх. № 2787 от 10.02.2023 година. 

ПК по ОС, ПК по УТТП и ПК по ЗГОС приемат предложението. 

Давам думата на Кирил Ангелски – кмет на с. Шемшево. 

Г-н КИРИЛ АНГЕЛСКИ: Подкрепям това, което съм написал. Да се 

задомяват хората, да вземат имоти. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Няма заявени изказвания. 

Преминаваме към гласуване. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Венцислав Спирдонов: За 

3. Георги Марков: За 

4. Георги Недев: За 

5. Гергана Евтимова: За 

6. Гюнай Далоолу: За 

7. Даниела Андреева-Тодорова: За 

8. Деян Куздов: За 

9. Деян Хаджийски: За 

10. Драгомир Йосифов: За 

11. Евгени Коев: За 

12. Елена Чамуркова: За 

13. Иван Александров: За 

14. Йорданка Стефанова: За 

15. Калина Широкова: За 

16. Мавроди Калейнски: За 

17. Мариян Арабаджиев: За 

18. Николен Стойнов: За 

19. Пламен Петров: За 

20. Росен Иванов: За 
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21. Светослав Дермански: За 

22. Тихомир Нанев: За 

23. Тодор Тодоров: За 

24. Христо Стоев: За 

25. Юлия Тонкова: За 

26. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 26 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1263 

 

1. На основание чл.21, ал.1, т.23 от ЗМСМА и чл.8, ал.9, т.2 от ЗОС, 

Великотърновски общински съвет включва в Годишната програма за управление и 

разпореждане с имоти общинска собственост за 2023 г. недвижим имот частна общинска 

собственост: 

- изоставени територии за трайни насаждения /земи по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ/, 

представляващи новообразуван поземлен имот №124.45 /едно две четири точка четири 

пет/, с площ от 600 кв. м. /шестстотин квадратни метра/, четвърта категория, местност 

„Ловджийска чешма“, по плана на новообразуваните имоти на с. Шемшево, актуван с 

АЧОС № 6908/04.10.2019 г. 

2. На основание чл. 21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл. 35, ал. 3 от ЗОС и чл.59 ал.1 от НРПУРОИ, 

Великотърновски общински съвет дава съгласие да бъде сключен договор за продажба на 

недвижим имот частна общинска собственост, както следва: 

- изоставени територии за трайни насаждения /земи по §4 от ПЗР на ЗСПЗЗ/, 

представляващи новообразуван поземлен имот №124.45 /едно две четири точка четири 

пет/, с площ от 600 кв. м. /шестстотин квадратни метра/, четвърта категория, местност 

„Ловджийска чешма“, по плана на новообразуваните имоти на с. Шемшево, актуван с 

АЧОС № 6908/04.10.2019 г., 

с Бисер ……………… Герджиков с постоянен адрес ……………………………., 

собственик на законно построена върху земята сграда, а именно сграда за сезонно 

ползване, построена върху общинска земя, представляваща новообразуван поземлен 

имот 124.45 по плана на новообразуваните имоти на с. Шемшево, Местност 

„Ловджийска чешма“, заедно със съответното право на строеж върху поземления имот.  

3. Определя цена, въз основа на експертна оценка, изготвена от оценител на 

имоти, регистриран по ЗНО, в размер на 6 114,00 лв. /шест хиляди сто и четиринадесет 

лева/. Всички необходимо присъщи разходи по сделката: ДДС, такса по чл.56а от 

НОАМТЦУ, местен данък, стойност на експертната оценка, такса вписване и др., са за 

сметка на Бисер …………. Герджиков с постоянен адрес ………………………………… 

4. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да осъществи всички необходими 

административни действия по изпълнение на настоящото решение, съгласно 

разпоредбите на Закона за общинска собственост и Наредбата за реда на придобиване, 

управление и разпореждане с общинско имущество. 

 

ПО СЕДЕМНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Публичен търг с явно наддаване за 

продажба на недвижими имоти, гр. Килифарево, Вх. № 2781/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Публичен търг с явно наддаване за 

продажба на недвижими имоти, гр. Килифарево, Вх. № 2781 от 10.02.2023 г. 

ПК по ОС, ПК по УТТП приемат предложението. 

Давам думата на Димитър Събев – кмет на гр. Килифарево. 
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Г-н ДИМИТЪР СЪБЕВ: Подкрепям моето писмено становище и пожелавам 

ползотворна работа на Общинския съвет. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Няма заявени изказвания. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Драгомир Йосифов: За 

12. Евгени Коев: За 

13. Елена Чамуркова: За 

14. Жельо Желев: За 

15. Иван Александров: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Калина Широкова: За 

18. Мавроди Калейнски: За 

19. Мариян Арабаджиев: За 

20. Мирослав Трифонов: За 

21. Николен Стойнов: За 

22. Пламен Петров: За 

23. Росен Иванов: За 

24. Светослав Дермански: За 

25. Тихомир Нанев: За 

26. Тодор Тодоров: За 

27. Юлия Тонкова: За 

28. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 28 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1264 

 

 

1. На основание чл.21, ал.1, т.23 от ЗМСМА и чл.8, ал.9 от ЗОС, Великотърновски 

общински съвет включва в Годишната програма за управление и разпореждане с имоти 

общинска собственост за 2023 г.  недвижими имоти - частна общинска собственост: 

- Недвижим имот, находящ се в урбанизираната територия на гр. Килифарево, с 

административен адрес ул. „Велчевска“, а именно: поземлен имот с идентификатор 

№36837.501.134 /три шест осем три седем точка пет нула едно точка едно три четири/ по 

Кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Килифарево, с начин на трайно 
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ползване: Незастроен имот за жилищни нужди, с площ от 591 кв. м /петстотин деветдесет 

и един квадратни метра/, а по ПУП-ПР на гр. Килифарево, представляващ урегулиран 

поземлен имот VI /шест римско/ от строителен квартал 27а /двадесет и седем, буква „а“/; 

актуван с АЧОС № 7492/17.11.2022 г.; 

- Недвижим имот, находящ се в урбанизираната територия на гр. Килифарево, с 

административен адрес ул. „Орлин“, а именно: поземлен имот с идентификатор 

№36837.501.135 /три шест осем три седем точка пет нула едно точка едно три пет/ по 

Кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Килифарево, с начин на трайно 

ползване: Незастроен имот за жилищни нужди, с площ от 891 кв. м /осемстотин 

деветдесет и един квадратни метра/, а по ПУП-ПР на гр. Килифарево, представляващ 

урегулиран поземлен имот VII /седем римско/ от строителен квартал 27а /двадесет и 

седем, буква „а“/; актуван с АЧОС № 7491/17.11.2022 г.; 

- Недвижим имот, находящ се в урбанизираната територия на гр. Килифарево, с 

административен адрес ул. „Велчевска“, а именно: поземлен имот с идентификатор 

№36837.501.136 /три шест осем три седем точка пет нула едно точка едно три шест/ по 

Кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Килифарево, с начин на трайно 

ползване: Незастроен имот за жилищни нужди, с площ от 694 кв. м /шестстотин 

деветдесет и четири квадратни метра/, а по ПУП-ПР на гр. Килифарево представляващ 

урегулиран поземлен имот VIII /осем римско/ от строителен квартал 27а /двадесет и 

седем, буква „а“/; актуван с АЧОС № 7493/17.11.2022 г.; 

2. На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 35, ал. 1 от ЗОС, чл. 56, ал. 1 и чл. 116, ал. 

1, т. 1 от НРПУРОИ, Великотърновски общински съвет дава съгласие да бъде  

обявен публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижими имоти - частна 

общинска собственост, както следва: 

- Недвижим имот, находящ се в урбанизираната територия на гр. Килифарево, с 

административен адрес ул. „Велчевска“, а именно: поземлен имот с идентификатор 

№36837.501.134 /три шест осем три седем точка пет нула едно точка едно три четири/ по 

Кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Килифарево, с начин на трайно 

ползване: Незастроен имот за жилищни нужди, с площ от 591 кв.м /петстотин деветдесет 

и един квадратни метра/, а по ПУП-ПР на гр. Килифарево представляващ урегулиран 

поземлен имот VI /шест римско/ от строителен квартал 27а /двадесет и седем, буква „а“/; 

актуван с АЧОС № 7492/17.11.2022 г.; 

- Недвижим имот, находящ се в урбанизираната територия на гр. Килифарево, с 

административен адрес ул. „Орлин“, а именно: поземлен имот с идентификатор 

№36837.501.135 /три шест осем три седем точка пет нула едно точка едно три пет/ по 

Кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Килифарево, с начин на трайно 

ползване: Незастроен имот за жилищни нужди, с площ от 891 кв.м /осемстотин 

деветдесет и един квадратни метра/, а по ПУП-ПР на гр. Килифарево представляващ 

урегулиран поземлен имот VII /седем римско/ от строителен квартал 27а /двадесет и 

седем, буква „а“/; актуван с АЧОС № 7491/17.11.2022 г.; 

- Недвижим имот, находящ се в урбанизираната територия на гр. Килифарево, с 

административен адрес ул. „Велчевска“, а именно: поземлен имот с идентификатор 

№36837.501.136 /три шест осем три седем точка пет нула едно точка едно три шест/ по 

Кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Килифарево, с начин на трайно 

ползване: Незастроен имот за жилищни нужди, с площ от 694 кв.м /шестстотин 

деветдесет и четири квадратни метра/, а по ПУП-ПР на гр. Килифарево представляващ 

урегулиран поземлен имот VIII /осем римско/ от строителен квартал 27а /двадесет и 

седем, буква „а“/; актуван с АЧОС № 7493/17.11.2022 г.; 

3. Определя начална тръжна цена, въз основа на експертни оценки, изготвени от 

оценител на имоти, регистриран по ЗНО, както следва:  
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- За ПИ №36837.501.134 по КККР на гр. Килифарево – начална тръжна цена в 

размер на 9 500 лв. /девет хиляди и петстотин лева/ без начислен ДДС; 

- За ПИ №36837.501.135 по КККР на гр. Килифарево – начална тръжна цена в 

размер на 14 100 лв. /четиринадесет хиляди и сто лева/ без начислен ДДС; 

- За ПИ №36837.501.136 по КККР на гр. Килифарево – начална тръжна цена в 

размер на 11 000 лв. /единадесет хиляди/ без начислен ДДС; 

4. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да осъществи всички необходими 

административни действия по организиране и провеждане на публичен търг с явно 

наддаване за продажба на имотите, съгласно разпоредбите на Закона за общинска 

собственост и Наредбата за реда на придобиване, управление и разпореждане с 

общинско имущество. 

 

В 11.00 часа беше обявена 10-минутна почивка. 

 

След почивката г-н Венцислав Спирдонов съобщи, че е налице необходимият 

кворум заседанието да продължи. 

  

ПО ОСЕМНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Публичен търг с явно наддаване за 

продажба на недвижим имот, с. Малки чифлик, Вх. № 2784/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Публичен търг с явно наддаване за 

продажба на недвижим имот, с. Малки чифлик, Вх. № 2784 от 10.02.2023 г. 

ПК по ОС, ПК по УТТП и ПК по ЗГОС приемат предложението. 

Давам думата на Иван Чолаков – кметски наместник на с. Малки чифлик. 

Г-н ИВАН ЧОЛАКОВ: Поддържам положителното си становище и 

продължавам занапред желаещите да закупуват земя и имоти в село Малки чифлик, 

защото имам един разговор с един мой колега, който преди 10-15 години ми зададе 

въпроса: „Защо се казва Малки чифлик?“ и ми пожела след време да го направим Голям 

чифлик и аз мисля, че за 10-20 години, благодарение на Община В. Търново, село Малки 

чифлик се разви много добре. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Няма заявени изказвания. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Валерия-Тереза Дончева: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Хаджийски: За 

10. Димитър Чолаков: За 
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11. Драгомир Йосифов: За 

12. Елена Чамуркова: За 

13. Жельо Желев: За 

14. Иван Александров: За 

15. Йорданка Стефанова: За 

16. Калина Широкова: За 

17. Красин Каракоцев: За 

18. Мавроди Калейнски: За 

19. Мариян Арабаджиев: За 

20. Мирослав Трифонов: За 

21. Михаил Михалев: За 

22. Николен Стойнов: За 

23. Пламен Петров: За 

24. Росен Иванов: За 

25. Светослав Дермански: За 

26. Стефан Антонов: За 

27. Тихомир Нанев: За 

28. Христо Стоев: За 

29. Юлия Тонкова: За 

30. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 30 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1265 

 

1. На основание чл.21, ал.1, т.23 от ЗМСМА и чл.8, ал.9 от ЗОС, Великотърновски 

общински съвет включва в Годишната програма за управление и разпореждане с имоти 

общинска собственост за 2023 г.  недвижим имот - частна общинска собственост: 

- Поземлен имот с идентификатор 46532.670.62 /четири шест пет три две точка 

шест седем нула точка шест две/ по кадастралната карта и кадастралните регистри на с. 

Малки чифлик, местност „Геновото“, ТПТ: Земеделска, НТП: Друг вид трайно 

насаждение /земи по § 4 от ПЗР на ЗСПЗЗ/, категория на земята: шеста, с площ от 189 кв. 

м /сто осемдесет и девет квадратни метра/, актуван с Акт за частна общинска собственост 

№ 7505/21.12.2022 г. 

2. На основание чл. 21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл. 35, ал. 1 от ЗОС, чл. 56, ал. 1 и чл. 116, ал. 

1, т. 1 от НРПУРОИ, Великотърновски общински съвет дава съгласие да бъде обявен публичен 

търг с явно наддаване за продажба на недвижим имот - частна общинска собственост, 

както следва: 

- Поземлен имот с идентификатор 46532.670.62 /четири шест пет три две точка 

шест седем нула точка шест две/ по кадастралната карта и кадастралните регистри на с. 

Малки чифлик, местност „Геновото“, ТПТ: Земеделска, НТП: Друг вид трайно 

насаждение /земи по § 4 от ПЗР на ЗСПЗЗ/, категория на земята: шеста, с площ от 189 кв. 

м /сто осемдесет и девет квадратни метра/, актуван с Акт за частна общинска собственост 

№ 7505/21.12.2022 г. 

3. Определя начална тръжна цена, въз основа на експертна оценка, изготвена от 

оценител на имоти, регистриран по ЗНО, в размер на 5 222 лв. /пет хиляди двеста 

двадесет и два лева/. 

4. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да осъществи всички необходими 

административни действия по организиране и провеждане на публичен търг с явно 

наддаване за продажба на имота, съгласно разпоредбите на Закона за общинска 
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собственост и Наредбата за реда на придобиване, управление и разпореждане с 

общинско имущество. 

 

ПО ДЕВЕТНАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Публичен търг с явно наддаване за 

продажба на недвижим имот, с. Момин сбор,  Вх.  № 2786/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Публичен търг с явно наддаване за 

продажба на недвижим имот, с. Момин сбор,     Вх. № 2786 от 10.02.2023 г. 

ПК по ОС, ПК по УТТП и ПК по ЗГОС приемат предложението.  

Давам думата на Андрей Явашев - кметски наместник на с. Момин сбор и му 

благодаря, че въпреки че е болен, ни уважи. 

Г-н АНДРЕЙ ЯВАШЕВ: Давам съгласието аз продажбата на имота в село 

Момин сбор, за което Ви благодаря! 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Не са заявени изказвания. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Валерия-Тереза Дончева: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Димитър Чолаков: За 

12. Драгомир Йосифов: За 

13. Елена Чамуркова: За 

14. Жельо Желев: За 

15. Иван Александров: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Калина Широкова: За 

18. Красин Каракоцев: За 

19. Мавроди Калейнски: За 

20. Мариян Арабаджиев: За 

21. Мирослав Трифонов: За 

22. Михаил Михалев: За 

23. Николен Стойнов: За 

24. Пламен Петров: За 

25. Росен Иванов: За 

26. Светослав Дермански: За 

27. Стефан Антонов: За 

28. Тихомир Нанев: За 

29. Христо Стоев: За 
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30. Юлия Тонкова: За 

31. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 31 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1266 

 

1. На основание чл.21, ал.1, т.23 от ЗМСМА и чл.8, ал.9 от ЗОС, Великотърновски 

общински съвет включва в Годишната програма за управление и разпореждане с имоти 

общинска собственост за 2023 г.  недвижим имот - частна общинска собственост: 

  - Поземлен имот с идентификатор 48951.503.54 /четири осем девет пет едно точка 

пет нула три точка пет четири/ по кадастралната карта и кадастралните регистри на с. 

Момин сбор, местност „Мешелика“, ТПТ: Земеделска, НТП: Нива /земи по § 4 от ПЗР на 

ЗСПЗЗ/, категория на земята: втора, с площ от 470 кв. м /четиристотин и седемдесет 

квадратни метра/, актуван с Акт за частна общинска собственост № 7503/15.12.2022 г. 

2. На основание чл. 21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл.35, ал.1 от ЗОС, чл. 56, ал. 1 и чл. 116, ал.1, 

т.1 от НРПУРОИ, Великотърновски общински съвет дава съгласие да бъде обявен публичен 

търг с явно наддаване за продажба на недвижим имот - частна общинска собственост, 

както следва: 

- Поземлен имот с идентификатор 48951.503.54 /четири осем девет пет едно точка 

пет нула три точка пет четири/ по кадастралната карта и кадастралните регистри на с. 

Момин сбор, местност „Мешелика“, ТПТ: Земеделска, НТП: Нива /земи по § 4 от ПЗР на 

ЗСПЗЗ/, категория на земята: втора, с площ от 470 кв. м /четиристотин и седемдесет 

квадратни метра/, актуван с Акт за частна общинска собственост № 7503/15.12.2022 г. 

3. Определя начална тръжна цена, въз основа на експертна оценка, изготвена от 

оценител на имоти, регистриран по ЗНО, в размер на 12 248 лв. /дванадесет хиляди двеста 

четиридесет и осем лева/. 

4. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да осъществи всички необходими 

административни действия по организиране и провеждане на публичен търг с явно 

наддаване за продажба на имота, съгласно разпоредбите на Закона за общинска 

собственост и Наредбата за реда на придобиване, управление и разпореждане с 

общинско имущество. 

 

ПО ДВАДЕСЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Прекратяване на съсобственост чрез 

продажба, гр. Дебелец, Вх. № 2780/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Прекратяване на съсобственост чрез 

продажба, гр. Дебелец, Вх. № 2780 от 10.02.2023 г. 

ПК по ОС, ПК по УТТП приемат предложението. 

Давам думата на Снежана Първанова – кмет на гр. Дебелец. 

Г-жа СНЕЖАНА ПЪРВАНОВА: Съгласна съм с процедурата за 

прекратяване на съсобственост и подкрепям положителното си становище. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Няма заявени изказвания. 

Поставям на гласуване предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 
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1. Валентин Точков: За 

2. Валерия-Тереза Дончева: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Димитър Чолаков: За 

12. Драгомир Йосифов: За 

13. Елена Чамуркова: За 

14. Жельо Желев: За 

15. Иван Александров: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Калина Широкова: За 

18. Красин Каракоцев: За 

19. Мавроди Калейнски: За 

20. Мариян Арабаджиев: За 

21. Мирослав Трифонов: За 

22. Николен Стойнов: За 

23. Пламен Петров: За 

24. Росен Иванов: За 

25. Светослав Дермански: За 

26. Стефан Антонов: За 

27. Тихомир Нанев: За 

28. Христо Стоев: За 

29. Юлия Тонкова: За 

30. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 30 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1267 

 

1. На основание чл. 21 ал.1  т. 23 от ЗМСМА и чл.8 ал.9 от ЗОС, 

Великотърновски общински съвет включва в Годишната програма за управление и 

разпореждане с имоти общинска собственост за 2023 г.  недвижим имот частна общинска 

собственост: 

- общинско място с площ от 12 /дванадесет/ кв. м., актувано с акт за частна 

общинска собственост №7498/06.12.2022 г., представляващо 12/696 /дванадесет върху 

шестстотин деветдесет и шест/ идеални части от УПИ I-266 /урегулиран поземлен имот 

едно римско за имот двеста шестдесет и шест/ от строителен квартал 39 /тридесет и 

девет/ по плана на гр. Дебелец, целият с площ от 696 кв. м. /шестстотин деветдесет и 

шест квадратни метра/, а по КККР на гр. Дебелец представляващ поземлен имот с 

проектен идентификатор №20242.500.1137 /две нула две четири две точка пет нула нула 

точка едно едно три седем/; останалата част от който е собственост на Радослав 

………………Йорданов с адрес …………………………………………………………….. 

2. На основание чл. 21 ал.1 т.8 от ЗМСМА, чл.36 ал.1 т.2 от ЗОС, чл.64 ал.1 и 

ал.2 т.2 от Наредбата за реда на придобиване, управление и разпореждане с общинско 
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имущество, Великотърновски общински съвет дава съгласие за прекратяване на 

съществуваща съсобственост чрез продажба на общинската част от недвижим имот:  

- общинско място с площ от 12 /дванадесет/ кв. м., актувано с акт за частна 

общинска собственост №7498/06.12.2022 г., представляващо 12/696 /дванадесет върху 

шестстотин деветдесет и шест/ идеални части от УПИ I-266 /урегулиран поземлен имот 

едно римско за имот двеста шестдесет и шест/ от строителен квартал 39 /тридесет и 

девет/ по плана на гр. Дебелец, целият с площ от 696 кв. м. /шестстотин деветдесет и 

шест квадратни метра/, а по КККР на гр. Дебелец представляващ поземлен имот с 

проектен идентификатор №20242.500.1137 /две нула две четири две точка пет нула нула 

точка едно едно три седем/; останалата част от който е собственост на Радослав 

…………………Йорданов с адрес …………………………………………………………… 

         3. Определя стойност въз основа на експертната оценка,  изготвена от 

оценител на недвижими имоти, за общинско място с площ от 12 /дванадесет/ кв. м., 

актувано с акт за частна общинска собственост №7498/06.12.2022 г., представляващо 

12/696 /дванадесет върху шестстотин деветдесет и шест/ идеални части от УПИ I-266 

/урегулиран поземлен имот едно римско за имот двеста шестдесет и шест/ от строителен 

квартал 39 /тридесет и девет/ по плана на гр. Дебелец, целият с площ от 696 кв. м. 

/шестстотин деветдесет и шест квадратни метра/, а по КККР на гр. Дебелец 

представляващ поземлен имот с проектен идентификатор №20242.500.1137 /две нула две 

четири две точка пет нула нула точка едно едно три седем/; в размер на 450,00 лв. 

/четиристотин и петдесет лева/ без начислен ДДС, които следва да бъдат заплатени по 

сметка на Община Велико Търново IBAN BG43 SОMB 9130 8424761244 код 44 56 00 

BIC SOMBBGSF при „Общинска банка” АД клон Велико Търново. Всички необходимо 

присъщи разходи по сделката – ДДС, такса по чл.56а от НОАМТЦУ, местен данък, 

стойност на експертната оценка, такса вписване и др., са за сметка на Радослав 

………………. Йорданов с адрес …………………………………………………………… 

         4. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да извърши необходимите 

действия по прекратяване на съсобствеността в съответствие с разпоредбите на Закона 

за общинската собственост и Наредбата за реда на придобиване, управление и 

разпореждане с общинско имущество.  

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ПЪРВА ТОЧКА ОТНОСНО: Отдаване под наем на част от имот 

частна общинска собственост, с. Хотница, Вх. №   2785/10.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Отдаване под наем на част от имот, 

частна общинска собственост, с. Хотница, Вх. №   2785 от 10.02.2023 г. 

ПК по ОС и ПК по ЗСД приема предложението. 

Давам думата на Десислав Йорданов – кметски наместник на с. Хотница. 

Г-н ДЕСИСЛАВ ЙОРДАНОВ: Моето становище е „да“, защото това е 

помещение в Здравната служба, а искането е от зъболекарката. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Не са заявени изказвания. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от общия брой на 

съветниците – 19 гласа „за”. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Валентин Точков: За 

2. Валерия-Тереза Дончева: За 
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3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Димитър Чолаков: За 

12. Драгомир Йосифов: За 

13. Елена Чамуркова: За 

14. Жельо Желев: За 

15. Иван Александров: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Калина Широкова: За 

18. Красин Каракоцев: За 

19. Мавроди Калейнски: За 

20. Мариян Арабаджиев: За 

21. Мирослав Трифонов: За 

22. Николен Стойнов: За 

23. Петко Тюфекчиев: За 

24. Пламен Петров: За 

25. Росен Иванов: За 

26. Светослав Дермански: За 

27. Стефан Антонов: За 

28. Стоян Витанов: За 

29. Тихомир Нанев: За 

30. Тодор Тодоров: За 

31. Христо Стоев: За 

32. Юлия Тонкова: За 

33. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 33 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1268 

 

I. На основание чл.21 ал.1 т.23 от ЗМСМА и чл.8, ал.9 от ЗОС, Великотърновски 

общински съвет включва в Годишната програма за управление и разпореждане с имоти 

общинска собственост за 2023г. следния недвижим имот:  

- част от имот - частна общинска собственост, находящ се в Община Велико 

Търново, с. Хотница, намиращ се в масивна сграда на два етажа, построена в квартал 2, 

парцел III по плана на с. Хотница, отредена за „Здравен дом“, актувана с АОС № 

683/20.03.2000 г., представляващ: кабинет (13,50 кв. м.) и спомагателни помещения 

(14,35 кв. м.) с обща площ 27,85 кв. м., намиращи се на I-ви етаж от сградата, с 

предназначение – стоматологичен кабинет. 

II. На основание чл.21, ал.1, т.8 от ЗМСМА, чл. 14, ал.6 от ЗОС, чл.35, ал.1  от 

Наредбата за реда на придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество и 

във връзка с Молба Вх. № 5300-15233-1/17.01.2023 год. от д-р Недялка ………….. 

Цаневска, управител на „ИПППДМ д-р Недялка ………….. Цаневска“, Великотърновски 

общински съвет дава съгласие за отдаване под наем за срок от 5 (пет) години на част от 

имот - частна общинска собственост, находящ се в Община Велико Търново, с. Хотница, 
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намиращ се в масивна сграда на два етажа, построена в квартал 2, парцел III по плана на 

с. Хотница, отредена за „Здравен дом“, актувана с АОС № 683/20.03.2000 г., 

представляващ: кабинет (13,50 кв. м.) и спомагателни помещения (14,35 кв. м.) с обща 

площ 27,85 кв. м., намиращи се на I-ви етаж от сградата, с предназначение – 

стоматологичен кабинет, с граници: изток – двор, запад – коридор, север – кабинет, юг – 

двор, при месечна наемна цена 19,00 лв. (деветнадесет лева) с включен ДДС.  

III. Възлага на Кмета на Община Велико Търново да сключи договор за наем по 

реда на Наредбата за реда на придобиване, управление и разпореждане с общинско 

имущество. 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ВТОРА ТОЧКА ОТНОСНО: Одобряване на задание и даване на 

разрешение за изработване на проект за подробен устройствен план - парцеларен 

план (ПУП - ПП) - за трасе на линеен обект на техническата инфраструктура , гр. 

Дебелец, Вх. № 2775/09.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Одобряване на задание и даване на 

разрешение за изработване на проект за подробен устройствен план - парцеларен план за 

трасе на линеен обект на техническата инфраструктура , гр. Дебелец, Вх. № 2775 от 

09.02.2023 г. 

ПК по УТТП, ПК по ЗГОС приемат предложението. 

Давам думата на Снежана Първанова – кмет на гр. Дебелец. 

Г-жа СНЕЖАНА ПЪРВАНОВА: Подкрепям даденото от мен писмено 

становище. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Давам думата за изказвания по 

предложението. 

Изказвания не са заявени. 

Поставям на гласуване предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Валерия-Тереза Дончева: За 

4. Венцислав Спирдонов: За 

5. Георги Марков: За 

6. Георги Недев: За 

7. Гергана Евтимова: За 

8. Гюнай Далоолу: За 

9. Даниела Андреева-Тодорова: За 

10. Деян Куздов: За 

11. Деян Хаджийски: За 

12. Димитър Чолаков: За 

13. Драгомир Йосифов: За 

14. Евгени Коев: За 

15. Елена Чамуркова: За 

16. Жельо Желев: За 

17. Иван Александров: За 

18. Йорданка Стефанова: За 
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19. Калина Широкова: За 

20. Красин Каракоцев: За 

21. Мавроди Калейнски: За 

22. Мариян Арабаджиев: За 

23. Мирослав Трифонов: За 

24. Николен Стойнов: За 

25. Петко Тюфекчиев: За 

26. Пламен Петров: За 

27. Росен Иванов: За 

28. Стефан Антонов: За 

29. Стоян Витанов: За 

30. Тихомир Нанев: За 

31. Тодор Тодоров: За 

32. Христо Стоев: За 

33. Юлия Тонкова: За 

34. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 34 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1269 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от Закона за местното самоуправление и местна 

администрация (ЗМСМА); чл. 124а, ал. 1 от Закона за устройство на територията (ЗУТ) 

във връзка със заявление с вх. № 5300-13738-1/06.12.2022 г., допълнено с вх. № 5300-

13738-1#4/22.12.2022 г., за одобряване на задание и разрешаване изработването на 

проект за подробен устройствен план от „ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ“ АД, ЕИК 

104672605, седалище и адрес на управление гр. Дебелец, община Велико Търново, 

местност „Устито“, ПИ 035026, офис сграда „Логистичен център ЦБА“, представлявано 

от Красимир …………..Гърдев; договор за покупко-продажба на предприятие с 

нотариална заверка на подписите, сключен на 21.03.2014 г. между „ЦБА ДЕБЕЛЕЦ“ 

ЕООД и „ЦБА АСЕТ МЕНИДЖМЪНТ“ АД; договор за преминаване, изграждане и 

обслужване на кабелна линия през поземлен имот с нотариална заверка на подписите, 

сключен на 08.11.2022г. между Иван …………. Георгиев и „ЦБА АСЕТ 

МЕНИДЖМЪНТ“ АД, вписан с вх. рег. № 9009/09.11.2022 г., акт № 103, том ХХІV, дело 

№ 4174 на Служба по вписванията Велико Търново; становище относно условията за 

присъединяване на обект за производство на електрическа енергия извън тези, уредени 

по Закона за енергията от възобновяеми източници (ЗЕВИ) с изх. № ПВИ-

2040/19.10.2022 г. и писмо с изх. № К-EDN-6452#1/12.01.2023 г. на 

„Електроразпределение Север“ АД; писмо с изх. № 1-785/10.01.2023 г. „ВиК Йовковци” 

ООД; становище с вх. № 5300-13738-1#5/06.01.2023 г. от кмета на гр. Дебелец; чл. 124а, 

ал. 5 от ЗУТ във връзка с чл. 116, ал. 4 и 5 от Закона за енергетиката (ЗЕ); чл. 124б, ал. 1 

от ЗУТ; чл. 125, ал. 8 от ЗУТ, Великотърновският общински съвет реши: 

1. Одобрява задание за изработване на проект за ПУП – ПП за трасе на линеен 

обект на техническата инфраструктура по чл. 64, ал. 1, т. 4 от ЗУТ, представляващ 

подземен кабел 20 кV, в обхвата на ПИ с идентификатори 20242.35.8, 20242.33.199, 

20242.35.22 и 20242.35.26 по КККР на гр. Дебелец, община Велико Търново, с цел 

създаване на устройствена основа за външно електрозахранване на фотоволтаична 

електрическа централа за собствени нужди към складова база – сграда с идентификатор 

20242.35.26.1 по КККР на гр. Дебелец, находяща се в собствения на възложителя ПИ с 

идентификатор 20242.35.26 по КККР на гр. Дебелец. 
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2. Дава разрешение за изработване на проект за ПУП – ПП за трасе на линеен 

обект на техническата инфраструктура по чл. 64, ал. 1, т. 4 от ЗУТ, представляващ 

подземен кабел 20 кV, в обхвата на ПИ с идентификатори 20242.35.8, 20242.33.199, 

20242.35.22 и 20242.35.26 по КККР на гр. Дебелец, община Велико Търново, с цел 

създаване на устройствена основа за външно електрозахранване на фотоволтаична 

електрическа централа за собствени нужди към складова база – сграда с идентификатор 

20242.35.26.1 по КККР на гр. Дебелец, находяща се в собствения на възложителя ПИ с 

идентификатор 20242.35.26 по КККР на гр. Дебелец. 

3. Проектът за ПУП – ПП да бъде съобразен със съществуващи сервитути на 

линейни обекти в поземлените имоти в обхвата на разработката, както и с изискванията 

на нормативната уредба при пресичане на проводи. 

4. При одобряване на проекта за ПУП - ПП да се представи становище на 

директора на Регионалната инспекция по околната среда и водите (РИОСВ) – Велико 

Търново.  

5. По отношение на ПИ с идентификатори 20242.33.199 и 20242.35.22 по КККР на 

гр. Дебелец да се представи, при необходимост, предварително съгласие на Общински 

съвет Велико Търново по реда на чл. 29, ал. 1 от Закона за опазване на земеделските земи 

(ЗОЗЗ) за промяна на предназначението на земята. 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ТРЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Присъждане на Академична 

награда "Трети март" на Община Велико Търново за 2023 г., Вх. № 2795/15.02.2023 

г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Присъждане на Академична награда 

"Трети март" на Община Велико Търново за 2023 г., Вх. № 2795 от 15.02.2023 г. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Докато изчаквам, ще прочета проект за решение: 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от ЗМСМА и чл.  85 от Наредбата за символите 

и наградите на Община Велико Търново, Великотърновският общински съвет присъжда 

Академична награда „Трети март“ на Община Велико Търново за 2023 г. на курсант 

старшина Богдан ……………. Кенаров - военна специализация „Разузнаване“ и 

гражданска специалност „Национална и регионална сигурност“  в Национален военен 

университет „Васил Левски“. 

Изказвания не са заявени. 

Гласуваме предложението. 

Гласуването е с мнозинство повече от половината от присъстващите 

съветници. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 
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11. Драгомир Йосифов: За 

12. Евгени Коев: За 

13. Елена Чамуркова: За 

14. Жельо Желев: За 

15. Иван Александров: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Калина Широкова: За 

18. Красин Каракоцев: За 

19. Мавроди Калейнски: За 

20. Мариян Арабаджиев: За 

21. Мирослав Трифонов: За 

22. Михаил Михалев: За 

23. Николен Стойнов: За 

24. Петко Тюфекчиев: За 

25. Пламен Петров: За 

26. Росен Иванов: За 

27. Светослав Дермански: За 

28. Стефан Антонов: За 

29. Тихомир Нанев: За 

30. Тодор Тодоров: За 

31. Христо Стоев: За 

32. Юлия Тонкова: За 

33. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 33 „за“, „против“ няма, „въздържал се“ няма. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1270 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от ЗМСМА и  чл. 85 от Наредба за символите и 

наградите на Община Велико Търново, Великотърновски общински съвет 

 

 

ПРИСЪЖДА 

 

Академична награда „Трети март“ на Община Велико Търново за 2023 г. 

  

на 

 

курсант старшина Богдан ……………. Кенаров, 
  

военна специализация „Разузнаване“ и гражданска специалност „Национална и 

регионална сигурност “ в Национален военен университет „Васил Левски“. 

 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ЧЕТВЪРТА ТОЧКА ОТНОСНО: Създаване на комисия 

(работна група) за събиране, обобщаване и конкретизиране на предложения за 

достойно честване Деня на обявяване въстанието на Асеневци в Търново за 

освобождаване на България и възстановяване на българското царство, Вх. № 

2809/17.02.2023 г. 
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Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Създаване на комисия (работна група) за 

събиране, обобщаване и конкретизиране на предложения за достойно честване Деня на 

обявяване въстанието на Асеневци в Търново за освобождаване на България и 

възстановяване на българското царство, Вх. № 2809 от 17.02.2023 г. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Г-н МИРОСЛАВ ТРИФОНОВ: Разгледах внимателно предложението и 

предлагам следното върху това предложение.  

Предлагам комисията да е деветчленна, съставена от трима общински 

съветници, трима представители на Общинската администрация и трима специалисти, 

като за второто и третото да възложим на кмета, първо да предложи представители на 

администрацията за следващата сесия и второ – да осъществи контакт със специалисти, 

което накуп да разгледаме на следващата сесия, евентуално, и да обсъдим и приемем 

състава на комисията. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Процедурно бих ви предложил следното: 

сега да гласуваме по принцип създаването на такава работна група, а самият състав на 

комисията, съгласно предложението на г-н Трифонов, ако се приеме, да остане за 

следващата сесия. 

Г-н ЕВГЕНИ КОЕВ: Отново сме на една тема, която даже за някои е странно, 

че толкова много се отлага и толкова много приказваме, без да свършим нищо. Става 

въпрос за отбелязване на може би най-важния ден и най-важната дата за В. Търново – 

деня, в който е обявено въстанието на Асеневци и в който започва утвърждаването на 

Търново като главен град и столица на българското царство.  

В предложението, което входирах, мисля, че го формулирах по най-

демократичния и най-прозрачния начин - от всяка една група, която има 

представителство в Общинския съвет, да бъде предложен и да има по един човек по 

съображение на групата; човек, който има желание, който има отношение към 

решаването на този въпрос. Разбира се, в същото предложение съм отбелязал, че всеки 

един друг член на Общинския съвет, който има отношение, може да участва. 

Председателят, разбира се, няма нищо лошо, даже е пожелателно и Общинската 

администрация да има своето представителство в тази работна група или комисия, затова 

в скоби съм дал „работна група“, защото такова беше предложението на г-н Трифонов 

при обсъждането в комисията.  

Мисля, че е крайно време да направим наистина някакви реални стъпки и 26 

октомври да не е сведен само до ден на строителя във В. Търново, а да има едно 

подобаващо честване. Това е важно не само за търновци, не е само важно за децата от В. 

Търново и района, това е важно и за икономиката, за развитието на туризма и за бизнеса 

във В. Търново, защото ще имаме още един повод на регионално, на национално ниво да 

на културната карта на България, а и не само, Търново и да заострим вниманието на 

всички останали към нашия град с едно подобаващо честване, каквото Търново 

задължително трябва да има според мен. 

Г-н ПЕТКО ТЮФЕКЧИЕВ: Искам да направя една малка корекция в 

заглавието на точката, защото така поднесено: „Предложение за достойно честване на 

деня на обявяване на въстанието…“ Извинявайте, досега недостойно ли го чествахме? 

Според мен думата „достойно“ трябва да отпадне, защото аз мисля, че ние и досега 
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чествахме както подобава Димитровден. Това, че искаме да го превърнем в празник на 

В. Търново, е съвсем различно нещо. Така че, нека да не омаловажаваме това, което е 

правено досега, и да отпадне думата „достойно“. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Съгласно чл. 21 от ЗМСМА е нужно 

съгласуване на такова предложение с областния управител.  

Г-н ДИМИТЪР ЧОЛАКОВ: Няма как да не взема отношение, тъй като тази 

тема е инициирана чрез мое предложение за обявяване на 26 октомври за Ден на 

Старопрестолнината. Комисията, която се предлага в момента, също започва идеята си 

от това мое предложение. Къде е въпросът? Да обсъдим в Общинския съвет едно по-

достойно честване на самия празник, това е нещо, което следва решението по моето 

предложение. В предходно заседание заместник-кметът по културата ни припомни, че 

понеже въпросът като цяло касае много широка част от  обществеността, е необходимо 

да се допита до мнението на /ще се опитам да си спомня точно думите му/: „историци, 

общественици и други“. Беше сформирана кръгла маса, на която присъстваха най-

именитите наши историци във В. Търново, имаше общественици. По същество 

представляваше политико-експертна среща, на която се обсъди именно това. Аз 

всъщност ви изпратих материал, но то беше само преди няколко дни, така че е възможно 

заради краткия срок Общината, в лицето на кмета, да не е успяла да изготви становище. 

Затова участниците в срещата се обединиха, че даването на статут на 26 октомври като 

Ден на Старопрестолнината хармонизира с усилията на толкова много видни 

великотърновци за налагане на града ни като историческа и духовна столица на 

България. Това е стъпката, която ще отвори път на нови хоризонти в тази посока. 

Създаването на тази комисия го приемам като възможност, след като сме направили тази 

стъпка и сме дали въпросния статут на този ден, да отвори новите хоризонти.  

Искам да обърна внимание на следното: според мен не е редно Общинският 

съвет да иззема функциите на изпълнителната власт. Според нормативната уредба 

честването на един празник е прерогатив на изпълнителната власт, на кмета. Основните 

документи, по които се организира един празник са два: първият е Законът за държавния 

протокол и вторият документ е Правилникът за прилагането му. В зависимост от това, 

кои са официалните лица, се съгласува с протокола на съответната институция – ако 

присъства президентът, с протокола за президента, ако има военен парад или някакъв 

военен празник – с Устава на въоръжените сили в тази му част и т.н.  

Ние имаме традицията вече - на 26 октомври кметът отива на мястото, където 

са се случили събитията, говори за тези събития. Моето предложение е този ден да не е 

в основната си значимост като Димитровден, а като ден на Старопрестолнината, когато 

се трасира пътят за най-бляскавата страница в историята, а именно – династията на 

Асеневци. В този смисъл, за да се даде въпросният статут, не е необходима комисия, 

която след като дадем статута, може да разсъждава по въпроса и да изготви едно 

предложение към Общинската администрация, как да бъде честван, но още веднъж 

обръщам внимание: ние не разполагаме с бюджета на Общината и не е редно 

Общинският съвет да възлага на кмета или да взема решение по какъв начин да бъде 

честван този празник. Това е редно да свърши Общината, не бива да се месим там, според 

гостите, които ще участват, според според финансовите възможности за съответната 

година и т.н.  
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В тази връзка искам още веднъж да се обърна към кмета, за да влезе това мое 

предложение за гласуване в зала, е необходимо само становище на кмета на общината. 

Предполагам, че нещата, които бяха необходими – а именно мнението на специалисти, 

историци и други съм ги предал както до вас, така и до Общината и краткият срок е 

единственото, което е възпрепятствало изготвянето на становището. Нека разграничим 

комисията от моето предложение, тя е нещо, което следва моето предложение.  

Надявам се, че на следващата сесия Общината ще разполага с такова 

собствено становище относно моето предложение, за да може да влезе в зала, да бъде 

гласувано и най-после, както каза и г-н Коев, най-после да дадем един достоен статут на 

този ден. След това да вземем решение за всичко останало. 

Г-н РОСЕН ИВАНОВ: Г-н Чолаков, не сте прав. Прочетете чл. 21, ал. 1, 

точка 23 от ЗМСМА. Този текст, в тази точка, гласи, че обявяването на определен ден за 

празничен и неприсъствен на територията на общината се извършва с решение на 

Общинския съвет. 

Г-н ДИМИТЪР ЧОЛАКОВ: Извинявайте, колега, за пореден път се 

опитвате да ми слагате думи в устата. В моето предложение, входирано още през месец 

април, миналата година, което продължава почти колкото войната в Украйна, тежко, 

мъчително, тогава съм посочил и двете точки в ЗМСМА, по които това трябва да бъде 

взето като решение на Общинския съвет. Аз говоря в момента за комисията, която не 

може да реши по начин, по който да бъде празнуван празникът. Две различни неща са. 

Г-н НЕЙКО ГЕНЧЕВ – заместник-кмет „Хуманитарни дейности“: 

Поздравявам г-н Чолаков за ентусиазма и наистина адмирирам желанието му да направи 

нещо хубаво за града; както и г-н Коев, но съм абсолютно убеден, че за такова решение 

наистина трябва комисия. Това, което ни беше представено досега и предложението, 

което вчера дойде при мен, не ме убеждава. Въпросът е много по-всеобхватен, важен, ще 

има значение за години напред. Съжалявам, наистина не ме убеждава това, което 

получих. 

Ще почна отзад напред. Може би не трябва да го казвам, но все пак: „Очаквам 

положително становище от кмета, дадено в кратък срок“. Аз мисля, че куртоазията и 

добрият тон са задължителни в отношенията между институциите. Няма как една да 

принуди друга да даде становище, искано от нея, по начина, по който тя го вижда, защото 

тя също е избрана мажоритарно, дори с доста повече гласове от вносителя, но това няма 

толкова голяма значение.  

Нахвърлях си няколко бележки и затова ще говоря малко разхвърляно. 

Колкото до пресконференцията в БТА - там параграфът, след като се изрежда кой е 

участвал, пише: „Изводът: никой не е против“. Точно така е, обаче: „никой не е против“ 

не означава, че всички са „за“. Тъкмо обратното. Оказва се, че проф. Пламен Павлов не 

е изразявал подкрепа, не е казал „за“, а е напуснал пресконференцията, като е казал, че 

трябва да се подходи по-внимателно. Това е умело пропуснато в предложението към нас. 

Всеки може да направи пресконференция в БТА. Аз утре мога да събера други, също 

толкова значими историци и общественици. Пътувах тогава, чух по радиото едни 

изказвания от хора, които не са споменати тук, които, най-меко казано, може да се 

определят като неосведоменост. Това също няма особено голямо значение, но в момента, 

предложено така, звучи най-грубо казано: „Аз искам това, ти ми го направи и го плати!“.  
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Дами и господа, аз бях в бизнеса повече от 30 години, г-н Чолаков също се 

занимава с бизнес и очаквах от него по-конкретно и структурирано предложение. Вие 

знаете, че Културният календар на Община В. Търново вече работи на проектен принцип. 

Така е в цяла Европа, така е в почти целия свят и много добре би било това предложение, 

което е много по-важно от едни проект за еднократно театрално представление да бъде 

структурирано по същия начин. Процедурата, макар, г-жо Чамуркова, да Ви се вижда 

тежка,  всъщност е необходима и там много варианти няма. Първо - идеята, която имаме, 

мотиви, които имаме, след това - кой го прави, след това - как се финансира, след това 

трябва този, който го финансира, да докаже, че може да го финансира и накрая - какъв е 

резултатът и как измерваме този резултат. Това е общо-взето процедурата на всяко едно 

проектно предложение. А тук има много въпроси, които възникват, дори чисто 

лингвистични. Какво означава Старопрестолнина? Тази дума има ли я в речника, точно 

какво означава? Този празник точно на какво ще бъде? Втори празник ли ще има градът? 

Ако другите старопрестолнини решат също да празнуват на този ден? Това е в кръга на 

волните разсъждения, но все пак трябва да се помисли.  

Най-важното - какъв е статутът на празника. Няколко пъти г-н Чолаков 

употреби тази дума, обаче ние не разбрахме какъв статут правим, а това е много важно. 

Ето, тук е и началникът на протокола. Ако това ще е празник на В. Търново, трябва да се 

спази определен протокол. Това, г-н Чолаков, струва средства, и то не малко. Освен това, 

ако не поканим тези хора, а ги поканим на единия празник, а не ги поканим на другия, 

какво означава? Ето теми за размисъл много, така че трябва да се намесят експерти от 

комисията.  

Има и още по-важен въпрос. Едва ли е уместно един църковен и традиционно 

народен празник да бъде официализиран. Не може върху празника на църквата, на 

Светията, ти да го обявяваш за свой, без най-малкото да си се консултирал с една от 

основните институции в нашата държава – БПЦ. Защото, за съжаление, аз не съм виждал 

много от Вас извън официалните поводи в църквата, но аз съм вярващ християнин и това 

до известна степен звучи обидно. Най-простичко казано, една и съща аудитория ще я 

разделим на три. Защо да го правим? Този празник, както спомена и г-н Тюфекчиев, 

първо празникът на Търново има достатъчно основания, за да бъде избран за такъв, 

просто защото в този момент - победата при Клокотница, това е върхът на Второто 

българско царство и на Търново като столица. Точно тогава той е в най-голямата си сила 

и става водещ център в цялата православна Европа, и в книжовността, и в православния 

свят. Това е връхната точка на влиянието на град В. Търново, затова е избран и този ден. 

Своето достойно място има и въстанието на Асен и Петър, но ние го празнуваме също 

така достойно. Всяка година Димитровден се празнува със Света литургия, забележете, 

литийно шествие, официална програма, която ние правим, благослов, фолклорен концерт 

и курбан за здраве в двора на църквата-музей „Св. Димитър“. На всеки пет години се 

правят по-мащабни чествания, както спомена и г-н Тюфекчиев. Отделно от това, в 

Културния календар винаги имаме специални събития през целия месец октомври, които 

са свързани с празника. В библиотеката също има, в учебните заведения също се 

отбелязва. В предложението пише: „Организирането на мащабни празненства и прояви, 

достойни за големия ден на града ни“. Моля да се изясни какво означава това! Кой ги 

организира, кой ще ги плаща, кой ще участва? Мащабни празненства означава какво - 
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гражданите да не работят, примерно. Ако ще е така, трябва да има консултации с бизнеса 

и с работодатели. Трябва да се уточни и когато говорим за статут, той означава точно 

това – всичко да е абсолютно ясно. Предложено е център на проявите да бъде Църквата 

„Св. Димитър Солунски“. Там не могат да се организират кой знае колко мащабни 

прояви, знаете много добре, мястото е ограничено. Но това е детайл и наистина не е 

много важно. 

 Предлаганата нова наградата - за особени заслуги на учени, творци, 

общественици и т.н. във всякакъв жанр, в предложението се припокрива с наградата „В. 

Търново“. Тук наистина може Общинският съвет да помисли и да учреди една специална 

награда, да кажем, за интерпретиране на средновековната история на В. Търново, за 

принос в този смисъл. 

Както виждате, изникват много въпроси, затова е много важно какви 

специалисти ще се включат в тази комисия, която ще създадете, и решението трябва да 

се вземе внимателно. По принцип, както казах вече, адмирирам всичко, което е насочено 

към издигане ролята на В. Търново и тук ще повторя това, което г-н Чолаков е написал 

във финала, да го чуем още веднъж: „Усилията на толкова много видни великотърновци 

за налагането на града ни като историческата и духовна столица на България. Това е 

стъпката, която ще отвори път за нови хоризонти в тази посока“. Да, това хармонира с 

тези усилия, но че това е стъпката, която ще отвори нови хоризонти, аз дълбоко се 

съмнявам. Това няма как да е национален празник, трябва да го осмислим чие 

самочувствие ще издигне и сега ще ви кажа коя е стъпката, която ще отвори тези 

хоризонти.  

Да ви припомня още веднъж, че благодарение на усилията на няколко 

великотърновци, на които няма да споменавам имената, ние имаме званието 

„Историческа и духовна столица“. Точно това е ключът – статутът като историческа и 

духовна столица, за който си говорим три години и за който не е направено нищо досега. 

В точка 4 от дневния ред в отчета по Стратегията за култура, ако сте го чели, сте видели 

колко много точки чакат този статут, за да тръгнат напред и да се направят. Това е 

нещото, това е ключът към благоденствието и просперитета на нашия град, което ще ни 

позволи да имаме автономията, финансирането, което искаме, представителните 

функции в държавата, които трябва да поеме нашият град по заслуги и знакови 

институции, които не са свързани с оперативното управление на държавата да бъдат тук, 

в нашия град като например Национален културен център, Конституционен съд и т.н. 

Званието „Историческата и духовна столица“ върши своята работа, макар и ние още 

нищо да не сме направили по него. Благодарение на него бях гост на конгреса във 

Франция миналата година и благодарение на него поместиха статия в най-реномираното 

списание за градоустройство, културно наследство във Франция, което е законодател, за 

Търново, за историческата и духовна столица. Статията се казваше „Малки средства за 

големи отговорности“. На световната конференция на историческите градове, в която 

участвах онлайн, също В. Търново на една от кръглите маси стана център на внимание 

след моето изказване. Между другото, във Франция 40 кметове на градове пожелаха да 

им организираме посещение тук, благодарение на това звание. Благодарение на него 

всяка година се увеличават с 40 % броят на туристите, желаещи да посетят града ни от 

Испания и от Германия.  
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Връщам се на конференцията в Южна Корея. На тази кръгла маса 

заключението беше, че В. Търново се нуждае от специализиран финансово-

законодателен подход. Държавата трябва да се намеси, но ние трябва да го подготвим и 

да го поискаме. Това е важното нещо, затова Ви предлагам някой от Вас да направи 

предложение да се направи една основна комисия, която да се захване с този проблем, 

която да привлече специалисти и най-сетне да започнем да работим по нещото, което е 

най-важно за нашия град. 

Г-н ДИМИТЪР ЧОЛАКОВ: Г-н Генчев, аз едва сега разбрах защо Общината 

не е дала своето становище по моето предложение. Вие просто сте чели нечие друго 

предложение. Така предпочитам да го приема, защото в противен случай трябва да кажа, 

че толкова много свободни съчинения, събрани в едно изказване, за първи път чувам. 

Ето го предложението, сега ще Ви го прочета. Входящ номер от месец април, потвърдено 

- 17.12.2022 г. Сега ще Ви го прочета, за да видим няколко неща. Вие казахте, ако не ме 

лъже паметта: „кой ще го плаща“? Сега  ще прочета предложението, за да видим за какво 

плащане и за какво финансово натоварване става въпрос – за никакво.  

Вие казвате „национален празник“. Такова нещо в моето предложение не 

фигурира. Вие го противопоставяте на 22 март. Такова нещо в моето предложение не 

фигурира.  

И за да не бъда голословен: вх. № 2614 от 17.12.2022 г. „Уважаеми г-н Кмет, 

уважаеми г-н Председател, уважаеми общински съветници, Предложение от Димитър 

Чолаков – общински съветник във Великотърновския общински съвет…“. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Г-н Чолаков, всички го имаме това 

предложение.  

Имате реплика, в момента не обсъждаме Вашето предложение.  

Г-н ДИМИТЪР ЧОЛАКОВ: Заместник-кметът обръща внимание на това. Не 

съм съгласен с всичко това, което той каза и противопоставянето на моето предложение 

на което и да е друго. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Ако приемем да влезете в работна група, 

ще защитите своите тези там. 

Г-н ДИМИТЪР ЧОЛАКОВ: Изводът е, че разбрах защо няма становище. 

Г-н ЕВГЕНИ КОЕВ: Мисля, че всички, които сме в залата, виждаме 

сериозността на въпроса, а и аз съм убеден, че няма човек в залата, който да не счита, че 

тази дата и това събитие трябва да бъде, г-н Тюфекчиев, отбелязвано по-достойно.  

Аз не омаловажавам нищо от никого, което е направено; било то в личен план, 

било то, още по-малко, в обществен план, когато се прави нещо за другите, така че такова 

нещо няма в контекста; да не търсим нещо, каквото не съществува.  

„За по-достойно отбелязване на този ден“ - защото то наистина може да бъде 

много по-достойно отбелязване. Литургия до този момент да е служена в музея, който е 

наречен „Църква „Св. Димитър“? Това е едно от най-светите места в Търново и аз още 

преди две години съм входирал предложение, но за това ще питам друг път. Това е едно 

от местата, което е емблематично за град В. Търново, което ако случайно човек извън 

Търново е в града ни, на 26 октомври може да влезе и да види за какво става въпрос. През 

по-голямата част от времето достъпът там не е забранен, но е много труден, да не кажа – 

почти невъзможен. Затова предложих най-демократичната форма, за да могат всички 
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тези гледни точки и въпроси да бъдат изгладени и изчистени максимално, да бъде 

създадена комисия. Защото я предлагам на ниво „Общински съвет“, затова не съм 

разглеждал и включване от Общинската администрация, защо не и от Областната 

администрация. Резонно, нормално е, това е ден, който не е важен само за Търново, той 

е важен за цяла България. Той е важен даже и извън пределите на България. Зависи от 

гледната точка, от мисленето и от знанието.  

А битката при Клокотница не е най-важното събитие. Ако в нашата 

средновековна история през времето, когато Търново е столица, имаме много паметни 

събития. С много по-голямо измерение например е интронизацията на първия ни 

канонично признат български патриарх, който е търновски патриарх, който е с много по-

голямо влияние в целия европейски Югоизток, примерно, само казвам като факт. 

Поддържам предложението си да бъде съставена комисия и всички тези разисквания да 

мажем да ги проведем там и в един много по-изчистен вид да бъдат предложени и пред 

Общинския съвет, и пред обществеността на В. Търново. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: За по-достойно честване е добре все пак 

повече съветници да са присъствали на някои от тези празненства, г-н Коев.  

Ще ви прочета програмата за 2022 г.  

В 9.00 часа в Църквата „Успение Богородично“ в кв. „Асенов“ ще бъде 

отслужена празнична литургия.  

Г-н Тюфекчиев, има предложение за „по-достойно“, така че е по темата – кое 

е достойно и кое недостойно и кое е популизъм.  

В 11.00 часа от малката черква в историческия храм, където е обявено 

въстанието, ще се състои литийно шествие.  

В 11,15 часа започва празнична програма за Димитровден, която ще се състои 

в двора на църквата „Св. Димитър“.  

Ще бъде отслужен благослов, произнесени ще бъдат празнични слова, 

осветен ще бъде и курбан за хората.  

Колеги, моля ви да не омаловажаваме досега провеждането на този празник. 

Някой път ме е срам, като чувам какви неща се говорят за администрацията, за 

празненствата, все едно че сме тук някаква дупка на дупките. Наистина някой път се 

прекалява. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Преминаваме към гласуване. 

Ще предложа по  реда на постъпване.  

На първо място предлагам предложението на г-н Мирослав Трифонов: 

комисията да е 9-членна: трима общински съветници, трима представители на 

администрацията, трима специалисти. Да се възложи на кмета да предложи 

представители на администрацията и специалисти на следващата сесия. 

Подлагам на гласуване това предложение. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Венцислав Спирдонов: За 

3. Георги Марков: За 

4. Георги Недев: За 

5. Гергана Евтимова: За 
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6. Гюнай Далоолу: За 

7. Деян Куздов: Въздържал се 

8. Деян Хаджийски: За 

9. Драгомир Йосифов: Въздържал се 

10. Евгени Коев: Въздържал се 

11. Елена Чамуркова: Въздържал се 

12. Йорданка Стефанова: За 

13. Мавроди Калейнски: Против 

14. Мариян Арабаджиев: За 

15. Мирослав Трифонов: За 

16. Михаил Михалев: За 

17. Николен Стойнов: За 

18. Петко Тюфекчиев: За 

19. Росен Иванов: За 

20. Тихомир Нанев: За 

21. Тодор Тодоров: За 

22. Христо Стоев: За 

23. Юлия Тонкова: Въздържал се 

Предложението беше прието с 17 „за“, 1 „против“, 5 „въздържал се“. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Следващото предложение е на г-н 

Спирдонов: съставът на работната група да се гласува на следващото редовно заседание. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Венцислав Спирдонов: За 

3. Георги Марков: За 

4. Георги Недев: За 

5. Гергана Евтимова: За 

6. Деян Куздов: За 

7. Деян Хаджийски: За 

8. Драгомир Йосифов: За 

9. Евгени Коев: Въздържал се 

10. Елена Чамуркова: За 

11. Йорданка Стефанова: За 

12. Мавроди Калейнски: За 

13. Мирослав Трифонов: За 

14. Николен Стойнов: За 

15. Росен Иванов: За 

16. Тихомир Нанев: За 

17. Тодор Тодоров: За 

18. Христо Стоев: За 

19. Юлия Тонкова: За 

Валентин Точков заяви, че гласува „за“. 

Предложението беше прието с 19 „за“, „против“ няма, 1 „въздържал се“. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Поставям на гласуване предложението на 

г-н Тюфекчиев: да отпадне думата „достойно“ и да остане само „честване“. 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Венцислав Спирдонов: За 

3. Георги Марков: За 
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4. Георги Недев: За 

5. Гергана Евтимова: За 

6. Гюнай Далоолу: За 

7. Деян Куздов: Въздържал се 

8. Деян Хаджийски: За 

9. Драгомир Йосифов: За 

10. Евгени Коев: Въздържал се 

11. Елена Чамуркова: Въздържал се 

12. Жельо Желев: За 

13. Йорданка Стефанова: Въздържал се 

14. Красин Каракоцев: За 

15. Мавроди Калейнски: За 

16. Мариян Арабаджиев: Въздържал се 

17. Мирослав Трифонов: За 

18. Николен Стойнов: За 

19. Петко Тюфекчиев: За 

20. Росен Иванов: За 

21. Стефан Антонов: За 

22. Тихомир Нанев: Въздържал се 

23. Тодор Тодоров: За 

24. Христо Стоев: За 

25. Юлия Тонкова: За 

26. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 20 „за“, „против“ няма, 6 „въздържал се“. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Ще подложа на гласуване следния проект 

за решение, обобщен от всички предложения, които приехме:  

„На основание чл. 21, ал.1, т. 1 от ЗМСМА във връзка с чл. 21, ал. 1, т. 23 от 

ЗМСМА, Великотърновският общински съвет създава Комисия (работна група) за 

събиране, обобщаване и конкретизиране на предложения за честване на Деня на 

обявяване на въстанието на Асеневци в Търново за освобождение на България и 

възстановяване на Българското царство. 

Комисията е в деветчленен състав – трима общински съветници, трима 

представители на администрацията и трима външни специалисти. Да се възложи на 

кмета да предложи представители на администрацията и специалисти в срок до следващо 

редовно заседание. Съставът на работната група да се гласува на следващото заседание.“ 

Всичко ще мине на комисии. Сега ще мине на комисия предложението за 

членовете на работната група, след това, в края на март, когато одобрим работната група, 

тя трябва да излезе с предложение какво, защо, как и тогава ще мине по комисии, след 

това трябва да мине през съгласуване при областния управител, както Ви казахме, и чак 

тогава можем да вземем такова решение.  

 

Предложението беше подложено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валентин Точков: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 
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6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Драгомир Йосифов: За 

12. Евгени Коев: Въздържал се 

13. Елена Чамуркова: За 

14. Жельо Желев: За 

15. Иван Александров: За 

16. Йорданка Стефанова: За 

17. Мавроди Калейнски: За 

18. Мариян Арабаджиев: За 

19. Николен Стойнов: За 

20. Петко Тюфекчиев: За 

21. Росен Иванов: За 

22. Тихомир Нанев: За 

23. Тодор Тодоров: За 

24. Христо Стоев: За 

25. Юлия Тонкова: За 

Г-н Мирослав Трифонов заяви, че гласува „за“.  

Предложението беше прието с 25 „за“, „против“ няма, 1 „въздържал се“. 

 

Р Е Ш Е Н И Е  № 1271 

 

На основание чл. 21, ал.1, т.1 от ЗМСМА във връзка с чл. 21, ал. 1, т. 23 от 

ЗМСМА, Великотърновски общински съвет създава Комисия /работна група /за 

събиране, обобщаване и конкретизиране на предложения за честване на Деня на 

обявяване на въстанието на Асеневци в Търново за освобождение на България и 

възстановяване на Българското царство. Комисията е в девет членен състав – трима 

общински съветници, трима представители на общинската администрация и трима 

външни специалисти. 

Великотърновски общински съвет възлага на кмета на Община Велико Търново 

да предложи трима представители на общинската администрация и трима външни 

специалисти в срок до следващо редовно заседание на Великотърновския общински 

съвет, на което да се гласува съставът на комисията. 

 

ПО ДВАДЕСЕТ И ПЕТА ТОЧКА ОТНОСНО: Одобряване на финансова помощ за 

подпомагане на семействата на загиналите и пострадалите от земетресението в 

Република Турция и Сирийска арабска република, вх. № 2794/15.02.2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Одобряване на финансова помощ за 

подпомагане на семействата на загиналите и пострадалите от земетресението в 

Република Турция и Сирийска арабска република, вх. № 2794 от 15.02.2023 г. 

Давам думата за изказвания по предложението. 

Думата беше дадена на г-н Спирдонов. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Аз имам да кажа само две неща. Първо - 

въпрос към вносителя: ако може да каже откъде точно ще дойде този финансов ресурс, 

по кой параграф. 
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Второ подкрепям изказването на г-жа Чамуркова. Искам като юрист да кажа: 

да не забравяме силата на прецедента. Ако, как, защо… силата на прецедента в 

Общинския съвет е много важна и не само за това решение, а по принцип за силата на 

прецедента, когато ние вземаме решения. Тези решения, които ние вземаме, имат 

въздействие и върху следващите общински съвети. Подценяваме ситуацията на 

решенията. Тези решения не действат само за нашия Общински съвет, те ще действат и 

след 50 години. Има съдебни дела, които казват: „Преди 10 години Общинският съвет е 

взел такова решение, т.е., вие сега нямате право да вземете друго решение“. Силата на 

прецедента е много важна. 

Г-н ЯКОБ ВАН БЕЙЛЕН: Г-н председател, репликата ми е за прецедента. 

Аз съм математик и много гледам статистика. СЗО – Световната здравна 

организация заяви, че катастрофата в Турция е най-голямата в Европа от повече от 100 

години. Затова според статистика не може да очакваме скоро да се повтори както в 

последните 100 години. 

Другата реплика към това е – дай, Боже, да не става нещо такова във Велико 

Търново. Тогава ние ще кажем ли, че не искаме помощ? Така ли е? 

Да дам малко от последните данни от вчера за Турция и Сирия – над 46 000 

жертви, над 90 000 тежко ранени, 1 700 000 хора без дом. Милион и седемстотин хиляди. 

Това е повече от 25% от цялото население на България. 

Щетите са над 85 милиарда долара. Това е над 10% от националния брутен 

вътрешен продукт на Турция, която има доста голяма икономика.  

И за какво говорим ние? Написах в моето предложение, че е 0,005% от 

бюджета. Ако погледнем /показва 2 банкноти по 50 лева и 5 стотинки/ – това е 5 стотинки 

от всеки 100 лева.  

Решихме на миналата сесия за двата моста. Там искаме от жителите по 6 лева 

всяка година само за лихвите – не за мостовете, а за лихвите. 6 лева на година. Тук е 

еднократно. 

Трето, през август без дискусия, но по заповед на кмета поискахме от най-

бедната част от нашите граждани по 1 лев на ден екстра, за да ползват обществения 

транспорт. Увеличението от 50 стотинки за отиване и за връщане - по лев на ден от най-

бедната част. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Аз ще направя една дуплика.  

Не съм проверявал дали в последните 100 години това е било най-тежкото. 

Може би сте прав, ама само Господ знае дали в следващите 10 месеца няма да е друго; 

освен ако някъде в Нидерландия няма някакви сведения. Но това, че в миналите 100 г. 

това е било най-тежкото, а занапред дали ще има – това никой не знае. 

Второто, което искам да кажа. Вие казвате: „Не дай си, Боже, нещо на нас да 

се случи!“. Дарението е личен акт, който се прави в помощ за някой човек от доброта, 

дарението не е вноска за застраховка. Ние не си правим тук „Каско“ и да очакваме, че 

някой ден, не дай си, Боже, ако нещо на нас ни  се случи, Турция и Сирия трябва да ни 

помогнат. Аз го правя, защото мисля, че тези хора заслужават и защото съм добър човек. 

Г-н МИРОСЛАВ ТРИФОНОВ: Аз ще продължа в същия дух като 

председателя. Няма човек в тази зала, който да е против да дарим средства. Няма човек, 

с когото съм говорил, който да не е дарил средства до момента средства. Много Ви моля, 
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колеги, когато водим дискусия, как да управляваме парите на града и на Общината, не се 

опитвайте да ни вменявате, че ние сме лошите, а Вие сте добрите. Това, най-малко, е 

некоректно и много моля, който и да е от колегите, да не ни изкарва като някакви 

бушмени, които не разбират за какво става въпрос; едни зли хора, които са против да 

помогнем на комшиите. Напротив.  

Аз много се изкушавах, говорих и с колеги преди малко, да направя едно 

предложение. За съжаление, няма как да го облечем в законова форма. Вместо да 

разходим 70 000 лв. от парите на великотърновци; друг е въпросът как пък точно 70 000, 

по левче, 70 000 са малко, нека да ги направим по 2 левчета, по 3 или по 5 левчета. Ето, 

вече влизаме в популизъм. Не това ми е предложението, разбира се, моето предложение, 

което много исках да направя и всъщност ще го отправя към вас като призив, е: ние, 

общинските съветници, да дарим по една заплата за каузата. Тя също няма да е 

достатъчна и знам, че почти всички от вас са дарили средства до момента, но когато 

определяме разходване на общински пари, на общи средства, нека да не го правим „Аз 

предлагам, вие се съгласете, а ако вие не се съгласите, сте лошите“. Тук сме се събрали 

да обсъждаме и да вземаме правилните решения, а правилните решения не се вземат след 

гласуване като стадо след първото предложение. Колкото повече умуваме, толкова по-

добре. И отново ще кажа: и аз, и семейството ми сме дарили и ще продължим да даряваме 

средства според възможностите. За пореден път ще кажа, че е правилното е това да е 

личен акт.  

Не знам как да подходя, наистина съм объркан. 

Г-н ЯКОБ ВАН БЕЙЛЕН: Благодаря, г-н председател, и благодаря, колега 

Трифонов, за Вашето предложение да дарим по една заплата от всеки съветник. Ако 

внесете това предложение, ще го подкрепя. 

Аз няма да говоря колко лично аз направих и моите приятели. Някои от тях 

за втори-трети път ходят до там лично да помагат. За мен това е лично, затова не искам 

тук да казвам.  

Колегата Коев каза в началото, че може да е и лично от колектив. Дадох този 

пример, защото тази дискусия, която тук върви – дали да е лично или от жителите, също 

беше обсъдена в тези над 100 общини в Холандия, когато обсъждаха помощта. Пет 

общини не приеха предложението. Четири от тях посочиха точно тази причина – не могат 

да решат от името на жителите. Но над 100 общини подкрепят предложението и правят 

колективен акт за дарение. Можете да проверите.  

Г-н РОСЕН ИВАНОВ: Аз се опасявам, че ще изпаднем в неловкото 

положение да коментираме морални теми. И тъй като темата е морална, същевременно 

тя е свързана и с пари, моето предложение, което е базирано на становището на кмета на 

Община В. Търново, е да отложим тази точка за разглеждане до момента, в който 

приемем общинския бюджет на Община В. Търново. Това е логично, тогава ще бъде ясен 

източникът, тогава ще бъдат ясни критериите за определяне на сумата и естествено че 

нито един от нас няма да се отклони от този морален акт.  

Г-н Трифонов е напълно прав. Аз съжалявам, не успях да гласувам на 

неговото предложение за отлагане на точката, но той е прав – не е времето сега да вземем 

това решение. Нямаме бюджет, нямаме критерии за определяне на размера, нямаме 

яснота какво правим.  
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Ще ви кажа, че в другите общини това, което г-н Ван Бейлен говори, не е 

точно така. Община Бургас – 30 000 лв., Община Перник – 30 000 лв., Община Добрич – 

9700 лв. На каква база се определя? Замислете се все пак, не е приет бюджет. Не 

съпоставяйте общия бюджет на Община В. Търново с това, което ще направим като акт 

за дарение. Това не е коректно, това не е вярно. В тази сума повече от половината е целева 

субсидия от държавния бюджет. Ние нямаме право да се разпореждаме с местни данъци 

и такси, т.е, ние трябва да гледаме единствено източника „Собствени приходи на община 

В. Търново“ от наеми, от приходи от данъци, от приходи, свързани с разпореждане с 

имущество. Това е сумата, с която можем да се разпореждаме, а тази сума все още е 

неясна и не е ясно какъв ще бъде разчетът за нея, затова потвърждавам: нека да отложим 

решението си до приемането на бюджета на Община В. Търново за 2023 г. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Ако има изказвания, нека да са само по 

процедурата за отлагане на разискванията. 

Г-н ПЕТКО ТЮФЕКЧИЕВ: Г-н Иванов направи половината предложение, 

което аз исках да направя. Мисля, че може, заедно с отлагането, ние да направим едно 

решение, че по принцип даваме съгласие Общинската администрация да заложи в 

бюджета при възможност определена сума пари, което да бъде наше послание към 

Общинската администрация. Тогава спрямо възможностите на бюджета на Общината, 

дали ще бъдат 70 000, дали ще бъдат 100 000, дали ще бъдат 30 000, заедно с бюджета да 

гласуваме и това дарение като цяло, но спрямо възможностите на Общината, спрямо 

ситуацията.  

Затова ви предлагам освен че отлагаме, да дадем принципно съгласие, това 

нещо да бъде включено. 

Г-жа ЕЛЕНА ЧАМУРК,ОВА: И аз ще оттегля основното си изказване, тъй 

като не искам да коментирам морални причини.  

Ще подкрепя предложението на г-н Иванов, но без добавката на г-н 

Тюфекчиев. Ще ви кажа защо. Отново ни се извиват ръце. Нямаме държавен бюджет, 

нямаме общински бюджет. За миналата година, ако не греша, бюджетът беше 150 000 000 

лв. От тези 150 000 000 лв. - и г-н Панов каза, когато се отчиташе Програмата - 60-65 % 

не са наши пари, те са на държавата. Какво остава от тези 150 000 000? 65 %, сметнете 

ги! Оттам нататък, имаме пари за капиталови разходи, за Инвестиционната програма.  

Извинявайте, но на нас отново ни се внушава /и това го прави колегата 

Бейлен, с цялото ми уважение/, че ако ние не отпуснем помощ, сме лоши хора. В момента 

има бедствия в Америка, да отпуснем и затам. Да пази Господ! Съчувстваме много на 

пострадалите хора.  

Отново казвам: търновци събират пари, дори и наши членове и ваши, и т.н., 

ние го правим. Недейте по този начин да извиваме ръцете с общинския бюджет! Помага 

цялата държава, помага Общината. 7 души от Г. Оряховица, от Специализирания отряд 

утре ще бъдат наградени от институция за това, че са отишли и са помогнали и са 

извадили четирима живи хора. Съпричастни сме, изключително много страдаме …  

И за прецедента, г-н Председател, подкрепете ме, защото аз Ви подкрепям.  

Последно: утре трябва да гласуваме, ако, не дай, Боже, стане стихия в Маями. 

Искаме, но не можем да си го позволим, не сме толкова богата Община. Държавата 

помага, правят го отделни хора, правим го и всички ние в лично качество.  
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За Украйна – пак повтарям, аз си научих урока, може да исках мерки, но не 

съм искала пари от бюджета и когато не успяхте да ме подкрепихте, аз направих някаква 

скромна кампания с мои средства, с продажби, с други средства. 

Подкрепям предложението на г-н Иванов, но без добавката на г-н Тюфекчиев. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Г-н Тюфекчиев, Вие сте много по-опитен 

от мен. Знаете, че има обсъждане на бюджета. Нека да обединим двете предложения, да 

подкрепим предложението на г-н Иванов за отлагане до бюджета, да видим дали там ще 

има такова перо, ако няма, всеки от нас може да предложи промени по бюджета. Много 

добре знаете как е процедурата – прави се обществено обсъждане, прави се обсъждане 

от съветници, защото сега не ми звучи много добре да се заложат някакви пари... от кой 

параграф, откъде? Предлагам да минем към процедурата, която си е процедурата от 

Росен Иванов. Само по процедурата говорим, колеги. 

Г-н ПЕТКО ТЮФЕКЧИЕВ: Моето предложение не е да се заложат пари, а 

Общинската администрация да потърси възможност. Общинската администрация може 

да каже: „Нямаме възможност. Това не значи, че ще бъде ангажирана тя да ги внесе. Тя 

ще види какви пари, от кое перо могат да бъдат предоставени.  

Колеги, така гласувахме и референдум за Кроношпан - под условие. 

Приемаме, че ще има референдум и готово. Приемаме, че ще има бюджет и може да има 

пари за дарение, ама може и да няма. Разбирате ли -  ние даваме възможност 

предварително на Общинската администрация, че ние, като Общински съвет, им даваме 

тази възможност те да потърсят отнякъде средства. Те ще кажат: „Извинявайте, колеги, 

нямаме пари да си оправим нашите неща, пък камо ли…“. Извинявайте, не само с пари 

да изявим съпричастност, има много други начини освен с пари да изразим 

съпричастност, но в момента, понеже имаме внесено предложение за пари и обсъждаме 

пари, затова търсим откъде да вземем пари. Прав е и председателят - който има желание, 

още сега да ги остави тук и ще приключим тази тема веднага. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Колеги, наистина темата е важна. Нека 

да минем към гласуване на процедурата, като Общинската администрация да вземе 

предвид обсъжданията на съветниците. Да не вземаме такова специално решение. 

Процедурата да е „отлагане на разискванията до приемане на бюджета“. Няма да 

гласуваме отделно. Аз съм сигурен, че Общинската администрация чете внимателно 

протоколите. Ако тя желае, ще го включи.  

Аз трябва да дам първо гласуване на процедурата. Вашето е предложение за 

решение.  

Г-н ПЕТКО ТЮФЕКЧИЕВ: Когато имаме обсъждане на бюджета, тогава 

всяка политическа партия трябва да направи предложение: „Ние даряваме 100 000“. „Ние 

искаме 200 000 лв.“. И почваме един пазарлък. Нека това да излезе от Общинската 

администрация, да не се цакаме помежду си, кой ще изкара най-много пари. Тогава, 

когато излезе от Общинската администрация, ние имаме два варианта – или подкрепяме, 

или не подкрепяме. Ама ние сега ще почнем, всички политически партии: „Ние 

предлагаме 100 000 лв.“. „Ние предлагаме 200 000 лв.“. И този дебат, който водим, ще го 

водим и по време на бюджета. 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Предлагам следното отлагане: 

Процедура „Отлагане на разискванията по точката“ до процедурата на приемане на 
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бюджета на Община В. Търново. При възможност Община В. Търново да предложи 

подпомагане на пострадалите. 

Г-н ЯКОБ ВАН БЕЙЛЕН: Аз два пъти попитах г-н Маринов, ако вземем 

решение сега за помощ, дали е технически проблем или не е. Отговорът два пъти беше: 

„Не, никакъв проблем“. Решението, което ще вземем сега, ще може да бъде изпълнено. 

Виждам смисъл в предложенията на моите колеги. Мога да подкрепя 

предложението на колегата Петко Тюфекчиев. 

Не исках това да е политическа дискусия или вид популизъм. Можете да 

разберете това от два факта. Първо, вътре в нашата коалиция има доста различни мнения.  

Второ, в самото начало миналата седмица в понеделник изпратих моите 

предложения… 

Г-н ВЕНЦИСЛАВ СПИРДОНОВ: Колеги, преминаваме към гласуване на 

процедурата. Когато се гласува процедура, тя е с предимство.  

„Отлагане на разискванията по точката до приемане на бюджет. При 

възможност Община В. Търново да предложи вариант за подпомагане на пострадалите“.  

Предложението беше поставено на гласуване: 

1. Атанас Парушев: За 

2. Валерия-Тереза Дончева: За 

3. Венцислав Спирдонов: За 

4. Георги Марков: За 

5. Георги Недев: За 

6. Гергана Евтимова: За 

7. Гюнай Далоолу: За 

8. Даниела Андреева-Тодорова: За 

9. Деян Куздов: За 

10. Деян Хаджийски: За 

11. Евгени Коев: Въздържал се 

12. Елена Чамуркова: За 

13. Жельо Желев: За 

14. Йорданка Стефанова: За 

15. Калина Широкова: За 

16. Красин Каракоцев: За 

17. Мавроди Калейнски: За 

18. Мариян Арабаджиев: За 

19. Мирослав Трифонов: За 

20. Михаил Михалев: За 

21. Николен Стойнов: За 

22. Петко Тюфекчиев: За 

23. Росен Иванов: За 

24. Стефан Антонов: За 

25. Стоян Витанов: За 

26. Тихомир Нанев: За 

27. Тодор Тодоров: За 

28. Христо Стоев: За 

29. Юлия Тонкова: За 

30. Якоб ван Бейлен: За 

Предложението беше прието с 29 „за“, „против“ няма, 1 „въздържал се“. 

Г-н НЕЙКО ГЕНЧЕВ: Предлагам ви неофициално, в лично качество, като 
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разбира се ще се ангажира Общината, да организирам с ваша подкрепа един 

благотворителен концерт, като Общината ще предостави Летния театър, озвучаването и 

осветлението, аз се ангажирам да привлека музиканти от висока класа, а от вас, уважаеми 

общински съветници, искам да доведете всичките си гласоподаватели, които да си купят 

билети и да направим този концерт, обединени от трагедията и всички средства да отидат 

там. Мисля, че и повече ще изкараме. 

 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито в 12.25 часа. 
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